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kOčna
trgovsko podjetje d.d.
KAMNIK, Ekslerjeva 8

P l i J i ^ L ^ \ C G [ m (Medvedova Ta, tel.: 831-404)
UGODNE CENE moiklh, ženskih in otroških

SPOMLADANSKIH JAKEN
ŽENSKA KRILA že od 4.466 SIT dalje

MOŠKE ELEGANTNE HLAČE že od 4.158 SIT dalje

SVEČANE FANTOVSKE IN DEKLIŠKE OBLEKE ZA OBHAJILO IN MATURO!

M VLMMM) u SlP0[2tf (Fužine 5, tel.: 831-436)
AKCIJSKA PRODAJA KO LES "ROG" do 5. maja

7% POPUSTA PRI PLAČILU NA TRI ČEKE
7+5% POPUSTA PRI PLAČILU Z GOTOVINO

AVTOMOBILSKI
PROGRAM

LAĐA
V industrijski prodojolni

HELKO
DOBRI PLAČILNI POGOJI

IN UGODNE CENE

Informacije po telefonu: (061) 715 233

Trgoavto
TRGOVINA BURNIK
Prešernova 3, Mengeš

Akcijska prodaja - plačilo na 3 čeki brez obresti
kolesa Rog (15% znižanje)

kolesa Atala
avtoradio Pioner

motorne žage Husqvarna
plačilo z 1+2 čeki brez obresti

vrtne 4-taktne kosilnice
avtogume, dodatna oprema vozil

betonski me&alci, samokolnice
avtokumulatorji za vse vrste motorjev,

osebnih in tovornih vozil
električno ročno orodje, stabilne elektro žage

avtokozmetika, motorna olja in maziva Castrol,
Valvoline, Elf, Ina Delta, RSL

motorji Tomos in Piaggo vespe
rezervni deli za osebna vozila Zastava, Lađa Škoda, Golf

tovorna vozila Tam, Zastava, Iveco, Man
rezervni deli za kolesa in mopede

plačilo kupljenoga blaga je možno z gotovino,
čeki ali kreditom brez pologa

za pogodbene kupce ugodni pogoji
Trgovina je odprta vsak dan

od 8. do 19., sobota od 8. do 12. ure.
Vse informacije na tel. 061/737-785.

Se priporočamo!



UVODNIK KAZALO

Sftbifaj-tiMcbvdke, dn&cfi inaki!

S prejeli smo proračun. Mnogi občani,
ki so spraševali, kaj je bilo

pripravljeno, zakaj predloga nišo mogli
videti, zakaj se o njem nišo mogli
pogovarjati in podati morebitne pripombe,
boste v tej številki Mengšana, pravzaprav
v Uradnem vestniku dobili navpogled veliko
število strani proračuna v obliki in s
številkami, kakor je pripravila občinska
uprava, svetniki pa z amandmaji skušali
vplivati na popravke. Nekaterim je to bolj,
drugim pa manj uspelo. Dejstvo je, da je
po vsakem proračunu možen rebalans.
Nekdo je postavil ćelo vprašanje: zakaj
ni rebalans vsak mesec, ko se vidi potreba
in poraba na vsaki proračunski postavki.
Veliko potrpežljivosti vam želimo in mirno
kri, do konca leta je še daleč. Vsekakor
pa vas vabimo, da svoje želje in ideje
posredujete na občino ali pa svojemu
svetniku, morda ćelo v Mengšana, rubrika
Vaša pošta vas pričakuje. Saj občina
smo mi vsi, občinski denar je denar
davkoplačevalcev, torej naš.
v

"7 ivljenje pa teče dalje. Marsikdo si
^— misli, da ga dogajanje okrog njega
nič ne briga niti ga ne zanima, zato
ostaja ob robu. Postavlja pa se vprašanje,
ali je potem sploh upravičen do kritik, pa
ne konstruktivnih, pač pa razdiralnih. Želja
Po boljšem, lepšem je v nas. Ne moremo
je zanikati, prikriti, zatreti...

Z adnje čaše občanke in občani
sprašujete, kdo in zakaj je požagal

drevored. Žal vam v tem Mengšanu ne
borno odgovorili in povedali vzroka za
tak poseg, daljša obrazložitev bo sledila
v naslednji številki, vsaj tako so nam
obljubili.

K ot kaže, borno v bližnji prihodnosti
po Mengšu in okolici videli številne

delovne stroje, ki bodo kopali, zasipavali,
gradili ceste, polagali takšne in drugačne
cevi. Z razumevanjem borno morali vzeti
zapore in obvoze, z veseljem pa borno
čakali zaključek del, saj borno potem
bogatejši za nove pridobitve, ćelo vozili
se borno po novih in boljših cestah.

D oločene rubrike v našem mesečniku
še vedno ostajajo odprte in čakajo

na vašo "korajžo", da nam boste poslali
in izrazili svoje mnenje. Pričakujemo vaša
vprašanja, poglede, nedorečenosti.

P rav pa je, da ne delamo na račun
in na ramenih drugih... Končno smo

delovni Ijudje in prvi maj je naš praznik,
praznik vseh delavcev, tistih za strojem,
pa tistih v pisarni, pa onih v belih haljah,...

V sem vam želim lepe praznike v krogu
svojih najdražjih!

Tatjana Sivec Strmšek
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M E N G S A N glasilo OBČINE MENGEŠ

Glasilo ureja uredniški odbor;
Tatjana Sivec Strmšek (odgovorna urednica,
tel.: 737 317), Ljubica Rožman, Milica Tomšič,
Jože Vahtar, Blaž Janežić, Franc Veider (člani)
Slika na naslovnici:

zgoraj: Krstilnica arh. Jožeta Plečnika
spodaj: Glavni trg v Mengšu še z

makadamsko cesto

Izdaja ObĆinski svet Obćine Mengeš
Mengšan izhaja v nakladi 2600 izvodov in ga
prejemajo gospodinjstva v občini Mengeš
brezplačno na dom.

Lektor. Ivo Pimat
Tisk: Premjere d.o.o., Sp. Pirniče 22b, Medvode
Distribucija: Primož Kržan, tel.: 737 296
Tiskano na okolju prijaznem papirju.

Prispevke in oglase lahko oddajate na sedežu
uredništva v času uradnih ur (ponedeljek, sreda,
petek) ali članom uredniškega odbora ali pošljete
po pošti na naslov: Glasilo Mengšan, Slovenska
cesta 30,1234 MENGEŠ.

MSKJSl&M #::



OBCINSKA UPRAVA POROCA ŽIVLJENJE V OBCINI

^|: Praznovanja

Proslavitev 27. aprila, ki je dvojni praznik,
Dan upora proti okupatorju in praznik

organizacije Združenj borcev in udeležencev
NOB - Dan ustanovitve OF, letos pripravljajo
Medobčinski odbor ZZB NOB, Gasilsko društvo
Žeje - Sv. Trojica in ZB Dob - Krtina.
V soboto, dne 27. 4. 1996, ob 15.00 uri se
bo skupno praznovanje občin Domžale,
Lukovica, Mengeš in Moravče s tovariškim
srečanjem (mitingom) odvijalo v Žejah pri Sv.
Trojici v tamkajšnjem Gasilskem domu.
Praznovanje bodo ob pozdravili domačinov,
predstavnikov vseh štirih občin in predstavnikov
strank popestrili še godba Moravče, harmonikarji,
pevci in recitatorji.

OB PRAZNIKU 27.
APRILU ŽELIM VSEM

UDELEŽENCEM PRIJETNO
PRAZNOVANJE!
župan Janez Per

M ednarodni dan družine, 15. maj, letos
praznujemo že tretjič. To vsakoletno

praznovanje je proglasila Generalna skupščina
Združenih narodov septembra leta 1993. Praznik
naj bi postal pomemben vzpodbujevalni dejavnik
v imenu družin v vseh državah. Obenem nam
ta praznik ponuja dragoceno priložnost, da
lahko družine pokažejo svojo solidarnost pri
zagotavljanju višje življenjske ravni, boljšemu
razumevanuu vloge in problemov, prednosti in
potreb družine. Praznik borno v Mengšu
organizirano proslavili v okviru posameznih
društev in vzgojnoizobraževalnih organizacij z
priložnostnimi nastopi, razstavami, pogovori...

Vsem družinam v Mengšu,
Loki, Topolah in Dobenu

želim polno veselja in*
uspehov v okrilju družine.

župan Janez Per

Ureditev prometa

RAZREŠITEV PROBLEMATIKE
MIRUJOČEGA PROMETA V
STANOVANJSKI SOSESKI
ZAVRTI MENGEŠ

O bčina Mengeš je v letu 1996 pristopila k
razreševanju problematike parkiranja

stanovalcev stanovanjske soseske Zavrti
Mengeš. V ta namen je Občinski svet v
proračunu za leto 96 že zagotovil nekaj sredstev.
Pridobljena je studija, ki obravnava to
problematiko v treh variantah. S predstavniki
stanovalcev omenjene soseske in projektantom
borno v mecesu aprilu sklicali sestanek, na
katerem borno proučili vse tri ponujene rešitve.
Po opravljenem izboru cenovno najugodnejše
in tehnično najboljše rešitve, pa borno naročili
projekt izvedbe del za zagotovitev potrebnega
števila parkirnih mest za to sosesko.

Čistilna akcija

Sitarjev ata in njegova snaha sta urejala okolico hiše

član GD Franci Skok je spretno rokoval z motorno žago.

MEf^Mi



ŽIVLJENJE V OBČINI

Čistilna akcija

L etošnjo čistilno akcijo sta skupaj pripravljala
Občina Mengeš in Turistično društvo. Na

skupnem sestanku predstavnikov društev in
klubov smo se podrobno dogovorili o poteku
akcije. Zaradi dolge zime in tuđi izredno slabega
vremena v času čistilne akcije ni bilo mogoče
vsega postoriti, zato predlagamo naj bi bil
mesec april za vsa tista dela, ki nišo bila
pravočasno opravljena. Prepričani smo, da borno
skozi ćelo leto skrbeli za naše okolje, ker
smo tuđi v letošnjem letu vključeni v tekmovanje
izbire najlepših krajev, ki jo organizira Turistična
zveza Slovenije v kategoriji manjših krajev.

Besedilo in foto - F. Zabret.

Člani turističnega društva so se lotili dela na trim stezi. Letošnja zima je naredila kar precej škode.

Gasite/ /ma/o že kar domovinsko pravico na "Grajskem drevoredu" in so ga temeljito uredili.

Ogromne količine kosovnih odpadkov se je nakopičilo preko zime • dokaz je prepolni zabojnik v Pristavi

Tuđi pločniki in cestišča so bili potrebni temeljitega
čišćenja

Naše društvo je sodelovalo v očiščevalni
akciji parka Muljava. Zbrali smo se dvakrat

po 3 ure. Vsakič je čistilo 15 duševno prizadetih
in 5 spremljevalcev. "Opleli" smo sprehajalno
stezo, očistili okolico klope, pobrali smeti iz
košev in travnatih površin, veje pa pobrali in
pripravili na kupe. Odpeljali smo kar 11 crnih
vreč smeti. V akcijo smo se vključili z veseljem,
še posebno zadovoljni smo odhajali, ker so
bili rezultati dela vidni.

Po delu pa sledi plačilo. Na sedežu društva
v INČE Mengeš smo imeli PIKNIK S PICO.

Lep pozdrav in nasvidenje v akciji 1997.
Silva Drešar, tajnica društva

M&MC&5MM M



ŽIVLJENJE V OBČINI

Čisti I na akcija

Člani teniske sekcije so se prebudili iz "zitnskega spanja" in pričeli urejati igrišča in okolico

K&JM sponzorira gasilce

Cmok Boštjan, eden izmed udeležencev Centra za
mlajše odrasle, je prispeval svoj delež, da je okolica
lepša in bolj domaća

Prostovoljno gasilsko društvo je društvo,
katerega bi v vsakem kraju težko pogrešali,

bolje rečeno, ne predstavljamo si, kako bi
izgledalo, če jih ne bi bili. Rdeči petelin prav gotovo
priđe tja, kjer si ga ne želimo. Na srečo so se
posamezniki in skupine odločili za humano pot
oziroma način dela: ustanovili so gasilska društva,
ki temeljijo na prostovoljni odločitvi posameznikov.
Gasilstvo ni službena dolžnost članov, gasilcev,
pač pa tako čutijo posamezniki. Ko jih prizadeti
pokliče in jim sporoči, da poslopje, niša, podjetje
gori, so gasilci takoj v "službi". Takrat ne gledajo,
če imajo čas ali je bolj pomembno drugo delo, po
najkrajši poti pridrvijo na kraj dogodka in pogasijo,
kar gori, črpajo vodo v primeru poplav,...
Žal premalokrat priznamo gasilcem njihovo vlogo
in požrtvovalnost. Mnogi radi rečejo, da je to njihova
dolžnost. Pa ni tako! Kdaj vsak izmed tistih, ki
nismo gasilci, reče, da bo šel pomagat človeku v
nesreći! Malokdo! Ne bom napisala nihče, ker
nekdo se pa je našel in videl napore članov
prostovoljnega gasilskega društva Mengeš. To je
gospod Kostja Modec, ki je širokogrudno ponudil
roko in podpisal pogodbo o sponzorstvu. 03. aprila
letos je v navzočnosti predsednika PGD Mengeš,
g. Jože Žargija in župana Občine Mengeš, g.
Janeza Pera podpisal pogodbo, s katero se
obvezuje, da bo v celoti poravnal račune za gorivo,
potrošeno v letu 1996.
Podjetje K&M d.o.o. in direktor g. Kostja Modec
sta naredila prvi korak, s tem pa vzpodbudila, vsaj
upamo, še koga izmed podjetnikov in obrtnikov
Mengša, da borno tuđi drugi znali ceniti delo in
prizadevnost humanitarnih društev in združenj.
Čestitamo, hkrati pa želimo gasilcem in družbi
K&M še veliko delovnih uspehov!

Tatjana Sivec Strmšek

iftUMSta6



ŽIVLJENJE V OBČINI

Drobtinke iz Loke

ZELKINI IN LOJZETOVI
ŽEGNI

I zdelovanje butaric je lep in zanimiv ljudski
običaj, ki ima tuđi v Loki dolgo tradicijo.

Kljub nekajletmnemu premoru ni zamrlo in
lahko smo veseli, da ga je spet obudil k
življenju naš sovaščan Alojz Vrhovnik.
Vsi vemo, da sta Lojze in žena Zelka prava
mojstra za žegenj, kot mu rečemo v Loki, saj
sta se imela priložnost učiti od Lojzetovih
staršev. Gre torej tuđi za hišno in ne samo za
loško tradicijo. Da bi izdelovanje in pomen
žegna približali mladim iz vaši, ju je Kulturno
društvo Antona Lobode zaprosilo za pomoč.
Ker je Lojze tuđi naš član, je rad ustregel
prošnji, a ta izziv mladim je žal sprožil slab
odziv. Med njimi ni bilo pravega zanimanja.
Kljub temu smo se prisotni v njuni sredi, v
majhni sobici njunega doma, imeli lepo. Ko
smo ju tisto popoldne opazovali pri delu, s
kakšno Ijubeznijo povezujeta leskove in brinove
vejice in s kakšnim občutkom izbirata barvno
zaporedje žegna, sem uvidel, da jima ne pomeni
toliko zaslužek kot ohranitev lepe kršćanske
navade, ter zadovoljitev duha in srca. Kako
naj bi mislil drugače, ko sta nekaj izdelkov
tuđi podarila.

L ojze in Zelka, hvala vama za pripravljenost
pomagati mlajšim rodovom v spoznavanju

in ohranjanju naše dediščine, za vajine prijazne
besede in dobro voljo.

PRIKAZ OBREZOVANJA
SADNEGA DREVjA

Na letošnjem občnem zboru loškega
kulturnega društva Antona Lobode je bila

izražena želja oziroma ideja, da bi organizirali
prikaz obrezovanja sadnega drevja za vaščane
in okoličane. Radi smo se odzvali tej pobudi
in jo izpeljali v soboto, 16. marca v sadovnjaku
Petra Brojana. K sodelovanju smo povabili

Zelkini in Lojzetovi žegni foto: Jože Brojan

loto: Franc Dimec

znanega strokovnjaka za sadjarstvo, g. Tiča,
ki nam je v 2 urah povedal in pokazal osnove
rezanja, gnojenja in škropljenja sadnega drevja
in vinske trte. Odgovarjal je tuđi na zastavljena
vprašanja in tako marsikomu pomagal vsaj pri
letošnji rezi. Kljub hladnemu in rahlo deževnemu
vremenu, se je zbralo 32 ljudi in upamo, da
so zadovoljni in z večjim znanjem odšli domov.

(NE)ČISTILNA AKCIJA

K ot vsako leto doslej, je tuđi letos konec
marca v režiji Občine in TD Mengeš

potekala čistilna akcija. Že njeno ime pove,
kaj je namen organizatorjev: da bi bilo okolje,
v katerem živimo, lepše, čistejše, bolj prijazno
in ne nazadnje bolj zdravo, kot je. Vendar se
večina ljudi požvižga na takšne akcije. Ni jim
mar narave okrog sebe, nenehno skrbijo, da
odlagajo in mečejo vsemogoče stvari, kamor
že padejo, da le na domači prag ne. Tako so
bile loške ulice in avtobusne postaje polne
čikov, papirčkov, cigaretnih škatlic, pločevink,
ravno tako parki, s to razliko, da so bili ti še
polni pasjih iztrebkov. Da ne govorimo o skoraj
zasuti Pšati in njenih bregovih, ki so polni
človeške "radodamosti", saj dobite v njej veje
obrezanih dreves, kolesa, jogije, avtomobilske
dele, lonce, polivinil - samo ribe ne. In kljub
zgovornim pozivom v časopisju smo se čistilne
akcije lotili le štirje.

MTČMS&žMM

Prikaz obrezovanja sadnega drevja
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ŽIVLJENJE V OBČINI PRI SOSEDIH

Drobtinice iz Loke

D okler bo tako, nobena čistilna akcija ne
bo uspela, naj bo še tako lepo zamišljena.

Organizatorji preveč pričakujejo od društev, a
ta nišo tako močna, kot mislijo nekateri, da bi
prevzela popolno odgovornost. V prihodnje
bo treba pridobiti in spodbuduti vse ljudi, tuđi
tište, ki nišo člani društev, in teh je mnogo,
mnogo več. Zato loški gasilci in člani KD
Antona Lobode predlagamo, da organizatorji
razmišljajo o taki akciji, ki bo zajela vse ljudi,
saj bo le tako tuđi učinek večji, ali pa naj
breme prevzame naše Občina. Sicer bodo
izgubili voljo še tišti, ki so bili doslej nepogrešljivi.
Vsaka pesem se enkrat izpoje, mar ne?

Jože Brojan

V LOSKI CERKVI JE
ZASVETILA LUČ

L oška podružnična cerkvica sv. Primoža
in Felicijana dobiva dokončno podobo. Po

letu 1990, ko je bila urejena notranjščina svetišča,
se je s prihodom župnika Mateja Zevnika začela
obnavljati še zunanjost. V letu 1994 smo se
lotili in končali gradbena dela na veselje vseh,
ki živimo v soseski. Opravljena so bila fasaderska
in kleparska dela, na novo prekrita streha,
poskrbljeno je bilo za odvodnjavanje in napravljen
kanal za osušitev temeljev, kupljen je bil nov
zvon in urejena oklica.

S prva tiha, nato pa vedno močnejša želja
vseh Ločanov in župnika pa je bila

elektrifikacija cerkve. In za letošnje velikonočne
praznike so bile uslišane naše prošnje in
potrebe. Luč ni posvetila samo v notranjost,
temveč je osvetlila tuđi zunanjost, kar daje
cerkvici še Ijubšo podobo pod večer sredi
zelenega polja. Elektrifikacija pa je bila velik
izdatek - končni znesek je 2,100.000,00 SIT.
Stroški so visoki predvsem zato, ker je bilo
treba pripeljati glavni vod iz vaši, kar pomeni
374 m kabla do omarice na cerkvi in do
reflektorjev za zunanjo osvetlitev, ne nazadnje
niti napeljava v cerkvici ni zanemarljiva. Toda
odslej bo mogoče bogoslužje ob vsaki uri
dneva. Upamo, da se nas bo končno usmililo
tuđi spomeniško varstvo in še letos izpolnilo
svoj dolg ter poslikalo fresko sv. Krištofa.

Srečanje članov VIR

N edavno tega je imela Krajevna organizacija
ZB Vir imela letno konferenco v Kulturnem

domu na Viru pri Domžalah. Od 134 članov
se je konference udeležilo okoli 90 članov. V
znak hvaležnosti so za praznik 8. marec vse
članice prejele "gorenjski nagelj", kot simbol
za nekdanji praznik Dan žena.

V minulem obdobju je umrlo sedem članov
borčevske organizacije. Ob tej priliki so

počastili njihov spomin z enominutnim molkom.
Delo borčevske ogranizacije Vir je potekalo
po programu. Upravni in nadzorni odbor sta
se sestala 6 krat, obravnavala sta tekoče naloge
in program dela. Med letom 1995 so obiskali
11 članov ZB, ki so dopolnili že 70 let oz. 80
let starati. Bolne člane obiskali na domu in v
domovih počitka in vsakemu izročili po 5.000,00
SIT, kot enkratno pomoč. Ta denar je bil
nakazan od Občinskega odbora ZB Domžale
iz proračuna. Vse ostale člane ZB, ki so
dopolnili 70 let starosti, teh je 44, pa so
pogostili v gostilni "Gašper" na Prevojah. Denar
za pogostitev je prispevala krajevna skupnost
Vir in borčevska. Organizirana sta bila dva
izleta v Belo Krajino. S prapori so sodelovali
na proslavah, pogrebnih svečanostih članov
ZB z govorom in vencem. Organizirali so
organizacijo komemoracije ob Dnevu mrtvih
pred spomenikom na Viru. Srečanje članov je
bilo v Kamniški Bistrici ob 4. Juliju.

P rogram dela KO ZB za leto 1996: udeležba
članov ZB na proslavah, ki bodo

organizirane, tovariška srečanja, redno
vzdrževanje spomenikov, pridobivanje naroćnikov
Svobodne misli (Tv-15), pridobivanje podpornih
članov, obiski članov, ki so bolani, onemogli,
v bolnicah in domovih počitka, obiski članov,
ki praznujejo 70 let, udeležba na pogrebih,
organizacija vsaj treh izletov po Sloveniji. Naj
omenimo, da se je letne konference ZB Vir
udeležila: Julijana Stražar, rojena Bevk, stara
87 let, ki že četrto leto živi v Domu počitka
Mengeš, kot oskrbovanka. Že 27 let je vdova.
Nekaj let je bila zaposlena v Papirnici Količevo.
Je članica borčevske organizacije Vir preko
30 let in članica DU Domžale nad 25 let.
Udeležuje se letnih konferenc borcev, srečanj
in izletov. V domu ima svojo sobo. Trenutno
je dobrega zdravja.

V sako leto se udeležujem srečanj, na katere

sem povabljena pisno od Upravnega

(nejčistilna akcija foto: Jože Brojan
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PRI SOSEDIH

Srecanje članov VIR

odbora ZB Vir. Pripelje me sin Marjan iz
Količevega. Srečna sem, da se srečujemo
stari znanci in nekdanji sodelavci. Posebno pa
sem vesela "gorenjskega nageljna", ki ga dobim
za 8. marec Dan žena. Lojze Lebeničnik, star
84 let iz Podrečja pri Domžalah, je upokojenec,
član borčevske organizacije več let, udeleženec
NOV, borec Šlandrove brigade. Udeležuje se
skoraj vseh izletov po Sloveniji, raznih srečanj,
proslav, komemoracij, letnih borčevskih
konferenc. Udeležil se je novoletnega srečanja
v gostilni Gašper na Prevojah in v Kamniški
Bistrici ob 4. Juliju, nekdanjem prazniku borcev.
Skratka, Lojze je kljub starosti še čil in zdrav,
rad gre v družbo, je vesele narave, ljubi naravo
in nežni spol, saj je že nekaj let vdovec.

J ubilantoma Julki in Lojzetu želimo v imenu
Zveze združenj borcev Vir in Društva

upokojencev Domžale zdravja, sreče in
zadovoljstva še na mnoga leta. Čestitkam se
pridružuje tuđi avtor tega prispevka.

Fotografija je nastala na srečanju borcev KO
Vir v Kulturnem domu.

Besedilo in loto:
Jože Novak

Občni zbor

OBCNI ZBOR DU
BUKOVICA - ŠINKOV TURN

H rup prazničnega razpoloženja je že zdavnaj
utihnil in se docela spremenil v vso

resničnost prestopnega leta 1996. Drug
drugemu smo zaželeli zdravja, sreče in še kaj
zraven. Vendar izražene želje - napisane ali
potrjene s stiskom rok, za medsebojne odnose
in vsakdanjo rabo ne zadostujejo. Vsak, kot
posameznik, kot društvo, bo moral svoja hotenja
uresničevati sam in skupno, da bi s pogledom
nazaj lahko rekel: "No, saj je še kar bilo."
Seveda ob tem kakšno "zrno" sreče ne bo
preveč moteče.

T ako, kot v mnogih društvih upokojencev
so se, dne 9. marca 1996, zbrali

upokojenci v Domu krajanov Utik na občnem
zboru Društva upokojencev Bukovica - Šinkov
Turn, da bi ocenili minulo delo, hkrati pa si
zadali nove naloge ter izvolili novo vodstvo
društva. Na občnem zboru so ugotovili, da je
bila dejavnost društva v minulem štiri letnem
mandatu vsestranska in dokaj uspešna, posebno
še kolesarska sekcija, katere vodja je Franc
Hribar. Pa tuđi ostale društvene ativnosti so
zavidanja vredne. Udeležence zbora so prijetno
presenetili šolarji iz podružnične sole v Utiku.
S petjem in igranjem so nadobudneži ustvarili
prijetno razpoloženje med upokojenci in
vabljenimi gosti. Najmlajši pa so ženam poklonili
šopke pomladnega cvetja. Dvorana je bila
skorajda premajhna, da bi lahko sprejela vseh
209 članov. Med gosti si bili: Stanko Hvala,
podpredsednik ZDUS, Maks Alfirev, predsednik
KS Bukovica - Šinkov turn, Anton Kokalj, župan
Občine Vodice, delegacija DU Moravče, ki jo
je vodil Jože Novak, predstavnik GD Bukovica
- Šinkov turn in ostali. Predsednik DU Tone
Kosec je pozdravil navzoče s posebnim
poudarkom pa cenjene goste. Predlagal
kandidate za organe občnega zbora: delovno
predsedstvo, zapisnikarja, overovatelja zapisnika
in verifikacijsko komisijo, skupaj osem članov.
Predlagan in sprejet je bil obširni dnevni red
s 14 točkami. Verifikacijska komisija je ugotovila,
da je navzočih 95 članov društva. Navzoči so
z enominutnim molkom počastili vse, ki so
preminuli v preteklih štirih letih. Sledila so
poročia predsednika društva Antona Kosca,
blagajnika, vodje pohodniško kolesarske sekcije,
vodje balinarske sekcije, blagajne vzajemne
samopomoči in predsednika nadzomega odbora.

P redstavljen in sprejet je bil program dela
društva za leto 1996. Program je predstavil

delovni predsednik g. Janez Merčun.

v

Ž upan občine Vodice Anton Kokalj je
pohvalil uspešno delo društva. Apeliral je

na "babice", ki naj bi poskrbele za dobrote
ob odprtju vrtca v Utiku. Jože Novak,
predstavnik moravškega društva upokojencev,
je predstavil svoje društvo in uzrazil željo po
nadaljnem sodelovanju. Predsednik KS Maks
Alfirev je izrazil zadovoljstvo uspešnega dela
društva. Stanko Hvale, podpredsednik ZDUD
je pozdravil navzoče, čestital za 8. marec
vsem ženskam. Izrazil zadovoljstvo ob 15. letni
uspešni društveni dejavnosti pod vodstvom
predsednika Toneta Kosca. Govoril je o
spremembah o pokojninskem in invalidskem
zavarovanju, ki je vznemirilo upokojence in o
protestnem zborovanju pred Parlamentom v
Ljubljani. Omenil je plan zdravstva do leta
2000 in da se vse bolj omejujejo pravice
upokojencev in zavarovancev, povećanju
stroškov zdravstvenega varstva, participacijo,
privatne ambulante, na čakalno dobo pri
specialističnih pregledih. Omenil je 50 obletnico
ustanovitve društva upokojencev v Sloveniji in
povabil na slovesnost, ki bo meseca junija v
Planici na Gorenjskem. Prestavnik Zveze društev
upokojencev občine Šiška je povabil k
nadaljnemu skupnemu športnemu sodelovanju,
čeprav se je osnovala občina Vodice. Alojz
Semenič, predstavnik GD Bukovica - Utik je
izrazođil željo k sodelovanju in pohvalil uspešno
delo društva upokojencev. Občni zbor je potrdil
poročila in program dela za leto 1996, ki ga
je obširno predstavil novoizvoljeni predsednik
Janez Merčun. Občni zbor je sprejel pravila
društva, kot jih je obrazložil delovni predsednik
Merčun. Sprejet je bil sklep o pristopu društva
Bukovica - Šinkov turn v Zveza društev
upokojencev Slovenije. Glede na uspešno delo
desedanjega upravnega odbora in nadzornega
odbora, je bila podana razrešnica z dvigom
rok in predlog za nove organe društva Bukovica
- Šinkov turn kot sledi:

MENGSAN
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PRI SOSEDIH ŽUPAN NA OBISKU

ObČni zbor

Skupinska slika Moravskih in Bukovica • Šinkov turn upokojencev. Med njimi novoizvoljeni predsednik DU
Janez Merčun.

a. Upravni odbor 15 članov
b. Nadzorni odbor 3 člani in 2 namestnika
c. Častno razsodišče 3 člani in 2 namestnika

Za predsednika Društva Janez Merčun
Podpredsednika Franc Kosec
Tajnik Jelka Kren
Blagajnik Mira Alfirev

Upravni odbor ima tuđi štiri komisije:
a. Kadrovsko,
b. Komisija za pravna, humanitarna in socilana

vprašanja,
c. Komisija za zdravstvo, šport in rekreacujo,
d. Komisija za izlete, kulturo in družabna

srečanja in odbor za pripravo internega
glasila "Informator".

N a podlagi delovnega predsedstva in čalnov
društva so bile volitve javne v organe

društva. Tako je bil Janez Merčun soglasno
izvoljen za novega predsednika društva, ki se
je zahvalil na "zaupanje" vsem prisotnim na
občnem zboru. Podeljena so bila društvena
priznanja letos prvič in pisno utemeljena. Ta
je prebrala Mira Alfirev. Priznanje in pohvalo
za 15. letno uspešno predsednikovanje društva,
priznanje in pohvale Tonetu Koscu, mu je
osebno izročil novi predsednik društva*Janez
Merčun. Priznanje so še prejeli: Ivanka Merčun,
Janko Špenko, Micka Traven in Janez Gubanc.
Prizannje je podelil stari predsednik DU Anton
Kosec. Tone Kosec je govoril še o lokalni

samoupravi, o čemer je spregovoril še Maks
Alfirev, predsednik krajevne skupnosti. Navzoče
je obvestil, da je o lokalni samoupravi obširno
poročal Šmarnogorski obveščevalec. Društvo
upokojencev Bukovica - Šinkov turn bo štiri
leta vodilo deset žensk in petnajst moških,
želimo jim vsi uspešnega dela s skupnim
sodelovanjem. Po občnem zboru je sledilo
"družabno srečanje".

tekst in foto: Janez Novak

PrSkofel

N a cvetno nedeljo se je mengeški župan
ustavil pri manjši kmečki domačiji, ki jo

Mengšani po domaće kličejo Pr'Škofel. Tja ga
je pot zanesla, ker je te dni svoj osemdeseti
rojstni dan praznovala Ivanka Zmrzlikar, po
domaće Škofelova mama. Za svoja leta je
izredno čila, posebej na duhu, na telesu pa jo
moči nekoliko zapuščajo, kar je posledica
lažje srčne kapi, ki jo je prizadela. Čeprav
sedaj nemore tako kuhati in delati na dvorišču
in gospodinjstvu, noće dati vajeti iz rok. Vajena
je delati in delala bo do konca, kakor sama
pravi. A nje spomin deluje bolje od vsake
švicarske ure, kar je tuđi ugotovil naš župan.
Ivanka se je rodila 28.03.1916 v Mengšu.
Imela je brata in sestro, tako da je imela s
kom deliti otroško veselje. Od ranih mladih let
pa je predana polju in hlevu. Še sedaj jo
moram peljati na polje, da sama preveri, če je
vse tako kot mora biti.

L eta so minevala, Ivanka je dokončala
osnovno solo v Mengšu. Učila se je

rada, to pa se je poznalo tuđi na njenem
učnem uspehu. V tistih letih je delovalo orlovsko
društvo, kamor se je Ivanka vključila. Bila je
aktivna članica, sodelovala je na orlovskih
paradah in veselicah. Pobirala je tuđi denar za
cerkvene potrebe, pri čemer je bila daleč
najuspešnejša. Prepričala je tuđi take, ki nišo
hodili v cerkev, da so prispevali svoj dar,
Orlovsko himno pa zna zapeti še danes.
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ŽUPAN NA OBISKU PRAZNIKIIN OBIČAJI

iPrSkofel Jurjevo (24. april)

Z leti se deklica prelevila v čedno dekle, kar
je opazil Zmrzlikarjev France, doma iz

Šinkovega Turna. Ker je bil mož dejanj, je pri
Ivanki začel vasovati. Toda že na začetku ji je
razodel, da se hoče z njo poročiti. Ivanka pa
je bila prepričana, da se še nikakor ne misli
poročiti. Tako so minili trije meseci nakar sta
se Ivanka in France vzela. Vendar Ivanki ni
bilo nikoli žal, da se je odločila za ta korak.
V zakonu sta vzgojila dva otroka, hčer Ivanko
in sina Franceta. Sedaj je Ivanka že dolgih
dvanajst let vdova.

T orej županu ni bilo žal, da je del nedelj-
skega dopoldneva prebil pri nas. Na koncu

pa je naši mami zaželel še mnogo zdravja in
na mnoga leta.

Rok Burja

Prodam garažo
na Levčevi 16 v Mengšu.

Garaža je velika 18,15 m2,
suha in ima elektriko.

Cena: 17.500 DEM
Tel.: 737-968

KOVINSKE
ZAŠČITNE

IN
PROTIVLOMNE

MREŽE ZA
OKNA IN

VRATA

60LDI d.o.o.
Tel.: (+386)64 45 129

K lič se ne čudimo, če je Cerkev danes,
IMko smo postali bolj kritični tuđi uradno
razglasila o svetniku Juriju tisto, kar so
raziskovalci ugotovili o njem še pred stoletji.
Zanesljivo namreč vemo, o njem samo to, da
je bil vojščak višjega rodu, doma v Kapadociji,
in da je pod Dioklecijanom pretrpel mučeniško
smrt. Vse drugo o njem je spletla legenda.
Njegov slavni boj z zmajem se pojavi sele v
11. stoletju. Njegovo junaštvo je brez dvoma
pripomoglo k njegovi poljudnosti in priljubljenosti.
Razumljivo je, da si ga je viteštvo izvolilo za
svoj vzor in svojega zavetnika in da je po
njem postal zavetnik mnogih dežeč in mest;
kapela na Ijubljanskem gradu je posvećena
sv. Juriju. Veljava, ki jo sv. Jurij uživa med
našim ljudstvom in razširjenost njegovega
češčenja zlasti na slovanskem vzhodu pa nas
navajata k sklepu, da je sv. Jurij nadomestil
med Slovani neko pomembno pomladansko
božanstvo, morda Jarila ("Jarnika"), Vesnika",
čigar zasluga je bila, da je narava vsako leto
spet ozelenela, da je mogla živina spet na
pašo in so posevki spet oživeli. Le tako so
nam razumljive nekatere značilne šege in
navade, ki proslavljajo mlado zelenje z mladim
soncem vred in začetek paše. Poganskemu
božanstvu so nadeli ime krščanskega svetnika
in le-ta je sprejel vlogo, s katero za življenja
ni imel nobene zveze.... Tako je postalo Jurjevo
po Ijudskem koledarju začetek pomladi.

I z starih verovanj se je ohranila na Štajer-
skem pripoved, da pade o Jurjevem "zlata

sončna skledica" iz sonca. Kdor bi bil tako
srečen, da bi jo našel, bi imel v hiši obilno
blagoslova.

I z sonca je padlo na Jurjevo tuđi čudodelno
ogledalce; kdor je pogledal vanj, je videl

vse, kar se godi po svetu.

Vse to so le prispodobe za sončno moč,
ki spomladi zemljo prebudi. Na Krasu se

to dogodi že mesec dni prej, na praznik
Marijinega oznanjenja, ko "pade nebeski ogenj
na zemljo, ki prešine semensko zrno, da kali
in raste".

0 Jurjevem naj bi bila narava že zelena.
Odtod pridevek "Zeleni" Jurij.

Podnebne razmere so na Slovenskem tako
različne, da v severnih krajih o Jurjevem

narava vsako leto še ne ozeleni. Posledica

nekdanje cerkvene razdelitve pa je, da goduje
sv. Jurij v krajih severno od Drave že 24.
aprila. To razliko v godovanju si je ljudstvo
deloma šaljivo razložilo po svoje. Sv. Jurij je
moral z levega na desni brez Drave, a je bil
brez denarja. Brodar ga zastonj ni hotel
prepeljati, vrhu tega je Drava začela naraščati.
Juriju ni preostalo drugega, kakor da je brž
šel h kmetu sekat steljo, da si je zaslužil
brodnino. Zato se je na levem bregu Drave
zamudil en dan. Po drugi legendi se je sv.
Jurij zamudil pri prehodu čez Ljubelj, ker je
moral razjahati in hoditi peš...

J urjevo se je praznovalo na Slovenskem
s posebnim obredjem, jurjevanjem. Če

danes govorimo o jurjevanju, mislimo predvsem
na Belo Krjino, komaj kdaj na Koroško, nikdar
pa na druge slovenske pokrajine. In vendar,
kaže, da se je jurjevalo nekoč po vsej Sloveniji
in da je šega segala od nas na sosednjo
Hrvaško.
Jurjevanje je zelo nazoren primer, kako staro
obredje propade, da obstane naposled na
stopnji otroške šege, preden, popolnoma ne
zamre. To se je zgodilo z jurjevanjem v Beli
Krajini dvakrat zapored. Po prvi svetovni vojni
je bilo jurjevanje okoli Vinice že skoraj povsem
izginilo, oživila ga je spet učiteljica Poldka
Bavdkova. Drugič je rešil belokrajinsko jurjevanje
tik pred drugo svetovno vojno France Marolt.
Črnomaljsko praznovanje je imelo pred 130
let obliko, ki je izumrla že pred sredo prejšnjega
stoletja. Po pričevanju je šio resnično za prastaro
pomladansko obredje mladine, lantov in deklet.
Nam znano jurjevanje otrok-pastirjev je samo
še boren ostanek nekdanjega obredja.

O bičaj, kako pripravijo Zelenega Jurija, pa
pripovedovalec opisuje takole:

Z a Zelenega Jurija narežejo in uvijejo tankih
trt in nalomijo brezovih vejic. Fantiča, ki

bo Zeleni Jurij, od nog do glave ovijejo z
uvitimi trtami, nato pa za nje zatikajo nalomljene
vejice. Z zelenjem ga tako zakrijejo, da ga
sploh ni videti, kaj sele spoznati. Tuđi sam
prav nič ne vidi skozi veje ali "koš", kakor^vse
skupaj imenujejo. Nazadnje mu še na glavo
poveznejo kapo, spleteno iz zelenja in nanjo
pripnejo "rdečo svatovsko rožo", kakršno nosijo
"kraljitarji" (trikraljevski koledniki). Na trto, ki
jo ima privezano okoli pasu, pritrdijo Zelenemu
Juriju ob vsaki strani še eno trto, da ga zanjo
dva tovariša vodita.
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PRAZNIKI IN OBIČAJI NAŠI PESNIKI

Jurjevo (24. april)

i l JT\ eležniki", kakor so pravili v Beli Krajini
L/ po starem, so trije, največ pet. Dva

vodita Jurija in držita v rokah napletene vrbove
šibe, četrti piska na piščal, peti tuli na "tršlikovo"
(trepetlikovo) ali kostenjevo trobento, ki jo mora
lepo uglasiti. Ta tuđi nosi košaro za "dare".
Ko pridejo pred hišna vrata, zapojo štirje brez
Jurija enoglasno staro kolednico.

Dobr večer vam Bog daj, to mi voščimo

najpoprej;

potlej borno se naprej od sv. Jurja

zapeli kaj.

Svet Jur je bil bogat graščak, zraven

en srčan vojak.

Cesarja je služit prav zvesto, tavžentkrat

bolj pa še Bogu.

Bil je cesar Deoklecijan, krvoločen in

teran.

Ukazal je, da vsak kristjan mora bit od

glave djan.

Svet Jur se ni ustrašil tega, še sam k

cesarju se poda,

pravi: Vedi to, Deoklecijan, da jaz, sem

tuđi kristijan!

Cesar se pa razsrdi, ves togoten zakriči:

Izderi, rabelj, ven svoj meč, odsekaj

Jurju glavo preči

Zato se pa zdaj veseli gor v nebesih z

angelci.

Prosi tuđi za vasBoga, naj vam to

potrebno da.

Pri vas ostane večni Bog, z nam pa

porajža sveti Duh!

L judem so bile jurjevske kolednice zelo
ljube. Še leta 1959 je rekel domaćin o

kompolskem jurjevskem petju: Tako prijazno
je bio za slišat, de nejste mogli zaspat...

T ako bi lahko rekli, da je segala navada
jurjevskih obhodov tuđi po vsej Notranjski

do Gorenjskega. Na Gorenjskem samem je

izročilo o takih obhodih sicer neznano, toda
eden ali dva drobca, ki ju objavlja M. Turnšek,
bi utegnila pričati, da je nekoć na Gorenjskem
sveti Jurij na konju - po ljudski predstavi -
jahal po polju. V Skofji Loki namreč poznajo
pregovor:

Če do svetega Jurja zelenja ni, pa

svet Jurij zelenega konja ne dobi.

Prav tako pravijo v Mengšu:

Ko gre svet Jur čez polje

se vse že v zelenju koplje.

Tuđi stara navada v Ijubljanskem Posavju (Ježića)
utegne biti spomin na nekdanje jurjevanje. Na
Jurjevo je namreč pripeljal vsak mož svojo
ženo v gostilno, kjer so se gostili s krofi, pili
in plesali.

T ako so nam ohranjeni razni načini
praznovanja Jurjevega. Besedila kolednic

so različna. Nekatera so čisto splošna, druga
opisujejo življenje in mučeniško smrt svetega
Jurija. 0 malokaterem teh besedil pa je mogoče
reci, da je pristno ljudsko. Skoraj pri vseh
zaslutimo "učenika" starosvetnega organista-
šolmoštra, ki je imel sicer posluh za ljudski
izraz, a v glavnem le ni mogel iz hotene
nabožnosti, v katero je bil ujet. Besedila je
sestavljal verjetno po naročilu, naprošen od
domaćih fantov, ki so mu za to odrinili plačilo
v naravi... Tako živijo ta besedila morda tuđi
že nad sto let ali kaj čez.

Franc Veider

Rok Burja

SPOČETJE
V čelo si orjem globoke brazde, zakaj

takšna so rodovitna tla. Boli me

napetost semena. Brstiči se razpočijo

in razlijejo prešernost svojega novega

obraza. Posodiš jim telo. Kanem

vanje din pomladi, trepetanje doživetja.

Zakoreninim se v vročem železu

organske lave, ki se počasi izoblikuje.

Vsadim željo, hrepenenje, ki naj preraste

moje. Utrdim tlakovano pot. Vsak

korak spremljam iz varnega naročja.

Ne pustim si odvzeti fuzije življenja.

V potokih krvi si grizem ustnice, poln

pričakovanja čuvam maternico sadu.

ŠKOLJKA

Iz školjke praskam pesek usedline,

ki rani nežno drobovje in meso.

Čeprav ji povzročim hude bolečine,

mi zaupa, ve, da kasneje bolje bo.

S/se najdem globoko v drobovini,

v meglici tako Ijubosumno skrit,

od sreče v tej čudežni duplini.

od te lepote do kraja sem opit.

Nato ji počasi celim rane

in vzgajam v njej niv zaklad,

ki zalivajo ga prej prestane

bolečine. In imam jo rad.

Biser njen je čist in če vedno raste

IZ ČASA V ČAS, NE POZNA KASTE.
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NAŠI PESNIKI IN PISATELJI

P o tej poti se zahvaljujem uredniškemu
odboru za objavljen prispevek in za pohvalo,

ki je nisem pričakoval. Takoj sem sklenil, da se
bom potrudil in še kaj napisal. Res, da nisem
pisatelj ali pesnik, saj se nisem s tem nikoli
profesionalno ukvarjal. Sem le preprost kmet in
veseljak, ki ga vse življenje spremlja pesem in
harmonika. Čeprav sem star že 81 let, rad
raztegnem svoj "meh" in zapojem.

NAŠ MAČEK
Kaj tako po vrtu laži,
maček tiho kakor tat
Molči, on na ptice pazi,
rad zavil bi k"teri vrat...

Kaj si ti zato pri hiši,
da bi ptice nam moril,
za podgane si in misi,
da bi pridno jih lovil.

MOJE SANJE!
Ko bi bil jaz mož bogat, kleti bi jaz
postavit,
phjaf'lje vinske bi še rad, skupaj jaz povabil.

Ko bi bil jaz katehet, učil bi vašžga sina,
da tud' tak je v raj sprejet, ki se ne brani
vina.

Ko bi bil jaz zdravnik, imel bi to metodo,
da z vincem zdravi se bolnik in ne le s
kislo vodo.

Ko bi bil jaz Župan, prva ksrb bi bila,
da občina bi vsaki dan s korita vino pila.

Ko bil bi jaz cesar, kralj, bila bi postava,
kdor bi kaj za vince dal, povrne mu
država.

Se /2 jezera Blejskega vso vodo bi
"izpumpal",
nslil bi vinca rujnega, noč in dan bi
lumpal.

Tako sem pa ubog hudir, kosmato imam
dušo,
ne morem vam pomagat" nič, sam v grlu
imam sušo.

ZABUČALE GORE II.
Osivela glava, oglušeli ušesi.
Oj, mladost ti moja, kam odšla si, kje si?

Oj, ti moja plača, kam si se zgubila,
v skromno pokojnino si se prelevila.

Pada tolar pada, vedno manj zaleže,
vedno tanjši kruhek, mi socialna reže.

Ko bolezen priđe, je še mnogo slabše,
skromna pokojnina je komaj za zdravila.

Casi zlati čaši, ko smo še verjeli,
da na stara leta, lepo se borno imeli.

Kaj mi je početi, na tem širnem sveti,
od obljub nekdanjih, se ne da živeti.

ZA DEKLETA!
DeWefa poslušajte, Ijubezni se ne vdajte,
ker ne veste, kaj je to, od fantov vzet
slovo.

So mamca me učili, Ijubezni me svarili:
Ker ne veš ljuba moja hči, kaj fantič
naredi!

Jaz nisem poslušala, Ijubezni sem se vdala.
Ni minilo mes'ce tri, se z drugo poroci.

Tuđi jaz bom šla k poroki, tja k Savici
globoki,
tam si bom izprala vest, ker moj fant je
bil nezvest.

ZADRUGA
Kmečko sem imel' zadrugo, to je luštno
bio.
Prišla pa je huda zima, pa je vse skup
šio.
Kdo ve kam, jaz ne znam, ker preslab
spomin imam.
Vem le to, da je bio v štelah vse zarubljeno.
Vem le to, da je bio vse plevelnato.

Brigadirji, komandirji, vsi so hot'l bit.
Služba to je pač najlepša, če si pri korit'.
A/a/ gara bik, ker ima debel vrat, pa dva
roga.
Jaz pa bom, kot baron, dobro jedel kar
zastonj.

Da brez dela tud' ni jela, se izrek glasi,
v Mengšu se je pokazalo, da tako drži.
On gospod, jaz gospa, prasce bom že
"nafutrala".
Kdor pa če, naj ima roke vse umazane.

Kasa zmeraj je b'la prazna, majhen kapital,
delal' smo prekleto malo, raj' smo v sen'
ležal'.
Kolk' bo vsak dobi! nagrad, to premleval'
smo prav rad'.
Da bi delali, nismo b'li navdušeni.

Zadruga je b'la še mlada, pa je mogla
umret,
funkcionarji spet smo mogli, delati začet.
Oh, kao je luštno bio, ko imel' smo
zadrugo.
Zdaj je pač vse dr'gač, ni zabave pa ni
plač.

AVTOOPT1KA, VULKAMZERSTVO
• elektronska meritev in nastavitev podvozja
- montaža, centriranje ter popravila in prodaja avtoplaščev

Sava Exact, Semperit, FULDA in obnovljeni plašči Bandag

Jože Skok Veselovo nabrežje 16, Mengeš
tel./fax: 737-300

Joze Opalk
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NAŠI PESNIKI IN PISATELJI NAŠA ŠOLA

Včeraj, danes, jutri

U~7 ato vam pravim: ne bodite v skrbeh

£ - za svoje življenje, kaj boste jedli ali

kaj boste pili, in ne za svoje telo, kaj boste

oblekli... Ne skrbite za jutri, kajti jutrišnji dan

bo imel svojo skrb." (Mt.6,25).

D va dneva v tednu me ne skrbita. Dva dni

v tednu sem brezskrben-na in prost-a

težav.

P rvi dan se imenuje včeraj. Včeraj, z vsemi
svojimi skrbmi in nemirom, z vsemi svojimi

slabostmi in pomankljivostmi je odšel v
preteklost. Ne morem preklicati niti enega
dejanja, ki sem ga storil-a in nobene besede,
ki sem jo izrekel-a. Vse, kar se je zgodilo
včeraj, dobro ali slabo, stiska ali žalost, je
sedaj v rokah Vsemogočne Ijubezni - Ijubezni,
ki lahko da vode iz skale in medu iz pelina -
v rokah Ijubezni, ki lahko jok spremeni v
smeh ali ustvari lepoto iz pepela ter prikliče
zahvalo in radost iz obteženega srca: Ijubezen,
ki večerno žalost spreminja v jutranjo radost.
Ta Ijubezen lahko ohrani čudovite spomine,
slasti in nežnosti, ki dehtijo kot vrtnice v srcu
dneva, ki je minil. Ničesar več mi ni treba
storiti za včerajšnji dan. Bil je moj in sedaj je
božji.

N aslednji dan, za katerega mi ni treba
skrbeti, je, jutri. Jutri z vsemi svojimi

možnostmi, neprijetnostmi, bremenom, sramoto,
velikimi obljubami, pa tuđi z bednimi dogodki,
pomanjkljivostmi in napakami. Ta jutri je v
tajnosti, zunaj mojega dosega, kakor njegov
starejši brat včeraj. Jutri je v sijaju ali pa izza
temnih, jokavih oblakov, toda posijalo bo. Do
tedaj pa, ista potrpežljivost in Ijubezen, ki je
vodila včeraj, bo vodila tuđi jutri. Rešilna zvezda
upanja vedno žari na jutrišnjem obzorju in z
nežnimi obljubami osvetljuje jutri. Zato me ne
skrbi ta dan milosti, ki se še ni rodil. Vse
drugo je na varnem in ohranjeno v Ijubezni, ki
hrani moj včerajšnji zaklad - Ijubezen, ki je
višja od zvezd, prostornejša od neba, globlja
od morja. Jutri - to je božji dan.

T ako mi preostane samo en dan v tednu:

danes.

»

V sakdo se lahko vojskuje na bojnem polju,

ki mu pravimo danes. Vsakdo lahko nosi

breme enega dneva. Vsakdo lahko vztraja in

vzdrži skušnjave samo enega, današnjega

dneva. Bremena, ki so nam namenjena za

danes, je skrbno izmerila Neskončna Modrost

in Moč, ki nam tuđi obljublja: "Kakršni dnevi,

takšna moč..". Le takrat, ko svojeglavo jemljemo

bremena včerajšnjega in jutrišnjega dne, se

lahko zlomimo. Včeraj in jutri sta breme, ki ga

lahko nosi samo Vsemogočno Bog. Ni božji

namen, da danes pripelje človeka v obup. To

se dogaja samo tedaj, ko hočemo nositi nekaj

od včeraj ali pa morda nekaj, kar nam je

namenjeno za jutri.

Včeraj in jutri sta božja dneva. Prepusti ju

Njemu. Zato raje razmišljam, delam in živim

v enem dnevu hkrati, v lahkotnem dnevu danes.

Danes je človekov dan. Danes je božji in moj

dan. Danes se družim z Njim. Ga ljubim in

potujem z Njim. Danes z vsem srcem hrepenim

po trenutku, ko bom spet v Njegovi prisotnosti.

Saj Gospod danes želi ohrabriti vsakega svojega

iskrenega otroka. Zato ga poiščimo danes in

razodel nam bo velike in čudovite reci, ki jih

nismo poznali.

I n tako, medtem ko mi delamo in

poskušamo razumeti vsako Njegovo Besedo

in izvršiti Njegovo voljo, Vseobsegajoča Ljubezen

skrbi za naš včeraj in naš jutri.

Danijel Hamp

Prvi pomladni dan

Prvošolčkov dan

V okviru sprejema prvošolčkov v šolsko

skupnost je šola tuđi letošnje leto

organizirala prireditev imenovano Prvošolčkov

dan. Za to posebno prireditev imenovano

Prvošolčkov dan. Za to posebno priložnost

smo izbrali prvi pomladni dan, ki poziva naravo

v novo rast in življenje. Tako tuđi prvošolčki

vstopajo v nov način življenja, učenja in

pridobivanja izobrazbe.

A ktivnosti v okviru tega dne so se začele

že zjutraj pri pouku. Učenci so eno uro

prepevali in igrali na instrumente (v glasbeni

učilnici), pekli palačinke (v gospodinjski učilnici),

izdelovali papirnatega zmaja (v tehniški učilnici),

nazadnje so svojega zmaja še likovno opremili

v svoji učilnici.

P o končanih aktivnostih smo razredničarke

učencem razdelile majice z znakom sole

in njihovim imenom. Majice so jim narisali

starši na roditeljskem sestanku.

Ob petih popoldne se je pričela težko

pričakovana prireditev. Po pozdravnem

govoru gospoda ravnatelja B. Liparja, so se

predstavili vsi štirje prvi razredi s svojo plesno
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NASA SOLA

Prvi pomladnl dan - Prvosolčkov dan

ali pevsko točko. Ob koncu predstavitve prvih
razredov so vsi prvošolčki v novih majicah
skupaj zapeli pesem "Zebra" in se pripravili na
presenečenje. Na oder sta prišla Mojca in
Kaličopko, ki ju vsi učenci dobro poznajo s
televizijskih ekranov. Doživeto so spremljali
predstavo s petjem in plesom.

U čenci, starši in učitelji smo bili ob koncu
prireditve zelo veseli, saj nam je kljub

začetnim nevšečnostim uspelo izpeljati prireditev
do konca.

V sem nam se je dogodek globoko vtisnil
v spomin. Z veseljem in radostjo se ga

borno še dolgo spomunjali.

Simona Hrovat, učiteljica 1.d

MMSSftKI

Slovenska 30, Mengeš

U rad ne uro vsak dan
od 16. do 18. uro

Informacije po telefonu
061/737 089

Vožnja takoj na vozilih
GOLF DIESEL in RENAULT 5

| AVTO ŠOLA |

[teL; 739-6211
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VAŠA POŠTA DRUŠTVA

V premislek

S tranka SKD je imela v svojem predvolilnem
programu med drugimi nalogami tuđi

rešitev problema parkiranja v Levčevi in
Slamnikarski ulici pred bloki. Njihov kandidat
za župana se je ćelo slikal s stano-valci tega
dela Mengša. Slika je izšla v predvolilnem
Mengšanu, v nekakšni "Blic" reprotaži, kjer je
bilo nanizanih še nekaj perečih problemov, ki
ji je nameravala resiti.

N ekaj teh problemov je razrešila, problem
parkiranja pa ostane. Vsi poizkusi so se

razbili na "prsobranih" župana in uprave. Tuđi
pomoč ostalih strank je bila le načelna. Za
končno reševanje zadeve pa ni bilo moči in
ne volje.

U prava pravi: "Parkirni prostori so na koncu
blokov, pa na njih stanovalci ne parkirajo!"

T e prostore so si nekako prisvojili kamioni,
stanovalci pa pravijo, da na njih ni varno

parkirati. Vendar ta problem ni samo problem
občine Mengeš, temveč je problem stanovalcev
in dokler ti sami ne bodo za rešitev nastale
situacije naredili nič, jim tuđi občina ne more
pomagati. S takimi in podobnimi pomisleki
strank bi se, kot pravijo, načeloma strinjal tuđi
jaz. Kar velik del prebivalstva občine Mengeš
je s tega območja in združeni bi marsikaj
lahko postorili tuđi sami.

V em, da si zdaj nekatere stranke na tem
področju skušajo nabirati politične točke.

Vendar mislim, da je ta problem tako perec in
vsesplošen, da brez dogovora in skupnega

napora vseh v svetu zastopanih strank in širše
javnosti, seveda s pomočjo stanovalcev samih,
ne bo mogoče storiti nič, ali skoraj nič.

V si hitri ukrepi, kot so ureditev prometa z
enosmernimi cestami, kar je bilo tuđi že

slišati, so zgolj začasne rešitve. Brez strokovne
studije celostne ureditve tega območja, problema
ne bo mogoče resiti. Vem, rekli boste, to
nekaj stane in ta denar bi se lahko koristneje
obrnil. Vendar nekakšni "Ad Hoc" posegi,
ponavadi prinesejo več škode kot koristi. Brez
sodelovanja širše družbe, z vsemi tistimi
službami, ki so Pustite vsaj enkrat hlepenje
po političnem prestižu ob strani. Strnite vrste
in s skupnimi močmi delajte na rešitvi tega
problema kar tretjine prebivalstva v naši občini.
Mislim, da tokrat ni važno komu kdo pripada
in kakšne barve nosi. Politične točke si boste
lahko nabirali tuđi kje drugje! Povsem
neprimerno je nabirati jih na rovaš prizadetih,
posebno še, če si si "idejo sposodil" nekje
drugje.

T oliko v premislek. Prizadetim pa: "Pečeni
golobi še nikoli nišo samo od sebe leteli

v usta!" Tuđi sami boste morali kaj storiti, saj
boste končno vse, storili zase! Nihče v svojih
stremljenjih še ni uspel ždeč ob strani in
čakajoč na aktivnost drugih. Končno o vaših
problemih tuđi vedeli ne bodo, če ne boste
dvignili glasu, ko začne presedati, se že zato
zadeve začno reševati!

Optimist

Presenečenje, a hkrati razočaranje

D ne 23. marca 1996 se je v Kulturnem
domu v Mengšu predstavilo Kulturno

društvo Janeza Jalna iz Notranjih goric s
simpatično komedijo "Rodil se je očka". Ker
sem tuđi sam član amaterskega gledališča,
sem se odločil za ogled predstave. Bil sem
hkrati prijetno presenećen in strahotno
razočaran.

P resenečenje je bilo res prijetno s strani
Kulturnega društva Janeza Jalna, saj je

le-to igro uprizorilo igro z izrednimi scenskimi
rešitvami, bogato zasedbo igralcev in s
prvovrstnim igralcem, gospodom Gregorjem
Perkom v glavni vlogi. Še posebej gospod
Perko se je s svojo izredno predano in doživeto
interpretacijo novopečenega očeta postavil ob
bok najkvalitetnejim profesionalnem igralcem.
Ne Jernej Žugman, ne Borut Veselko ali pa

mogoče Jožef Ropoša bi ne bili tako prikupni
v tej zelo zahtevni vlogi.

R azočaranje pa je sledilo s strani tako
kulturno osveščenih Mengšanov. Publika

je štela celih 21 gledalcev. In to v dvorani, ki
sprejme 400 ljudi. Zato tuđi ni čudno, da
dramska sekcija Kulturnega društva Franca
Jelovška Mengeš ne more dobiti igralcev za
kakšno res kakovostno igro, kajti dobri teksti
so pisani za približno 15 do 20 oseb. Mi jih
imamo deset.

Je že tako, da sedaj Ijudje rajši posežejo
po steklenici piva, kakor pa da bi se

sprostili kot sodelujoči pri igrah ali pa kot
gledalec. In ravno taki dogodki do pokazatelj
kulturnega nivoja, ki vlada v našem kraju.

Rok Burja

KD Franca Jelovška

Izdelovanje butaric
oziroma žegnev
za cvetno nedeljo

V

Z e po starem običaju na cvetno nedeljo
otroci nosijo v cerkev žegen, doma

narejene ali kupljene butare. Ko prinesejo žegne
domov, jih po stari navadi pospravijo na
podstreho ali kako drugo mesto, da jih ob
nevihti lahko vržejo na ogenj v veri, da se bo
nevihta polegla. Te doma narejene butare so
bile iz bršljana, leskovih palic, brinja, drenovih
palic in oljk. Ker pa je običaj izdelovanja
butaric doma povečini zamrl, je naše društvo
v petek, 29. marca 1996, organiziralo brezplačno
likovno delavnico, kjer je več kot trideset
otrok s svojimi starši izdelovalo svoje butarice,
nekateri večje, drugi manjše, nekateri bolj
pisane, drugi manj. Veselilo me je, da so bili
naši še ne dokončani društveni prostori spet
polni direndaja, ki je nastajal ob učenju novih
spretnosti. Upam, da se bo ta star običaj spet
naselil po hišah in bo to opravilo postalo
veselje za vso družino.

Viljem M. Hribar

Naši prostori postajajo vedno boljim s pomočjo
delavnic in drugih srečanj, sa/ je naš glavni namen
druženje. Foto: Peter Škrlep
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DRUŠTVA

KD Franca Jelovška

Delavnice se je udeležil tuđi g. Rugelj i otroki, avlor mengcške
strani na INTERNETU

Foto: Peter Skrlep

fibrci smo zborovali
prav vsega kar je bilo v zvezi z NOB.
Preimenovali smo solo, ki je bila poimenovana
po človeku, narodnemu heroju Matiji Blejcu-
Matevžu, čeprav bi si vsak kraj moral šteti v
čast, da se je v njem rodil tak človek.
Preimenovali smo vse ulice, ki so imele kakršno
koli zvezo z partizanstvom, tuđi proti volji ljudi,
ki so v nekaterih ulicah skoraj 100% podpisovali
peticije, naj ime njihove ulice ostane. Na zboru
je bilo izraženo mišljenje in upanje, da bodo
organi, ki bodo v bodoče določali imena, ulic
ali parkov to upoštevali in tuđi z našim
sodelovanjem stvari popravili.

V svojih razpravah in razmišljanjih pa smo
ugotovili, da smo pać generacija, ki se

stara, saj imamo v svojih vrstah le še 15
članov, ki so mlajši od 65 let, med 66 in 75
letom jih je več kot 80 članov, med 76 in 85
jih je 53 članov, nad 85 let 5 članov, štirje
člani pa je starih nad 85 let.

S eveda pri taki populaciji nastajajo prav
posebni problemi, predvsem starostna

onemoglost in bolezni. Eden od osnovnih nalog
organizacije je torej ta, da tem članom pomaga
po svojih močeh, pri uresničevanju njihovih
pravic, jih tišti člani, ki so kolikor toliko pri
močeh obiskujejo ob bolezni in različnih jubilejih,
ob novem letu in ostalih podobnih prilikah. To
je tuđi ena glavna nalog organizacije in novo
izvoljenega izvršnega odbora.

Janez Zibelnik

Borci smo zborovali

V soboto 30. marca 1996 smo imeli svoj
letni zbor. Poleg tistega, kar se na letnih

občnih zborih dogaja, smo do konca uresničili
sklep lanskega zbora , da se "Krajevna
organizacija združenja borcev narodno
osvobodilne vojne Mengeš" preimenuje v
"Združenje borcev in udeležencev narodno
osvobodilne borbe Občine Mengeš". Lansskega
sklepa v celoti nismo mogli uresničiti, ker
tedaj nismo imeli pripravljenih vseh potrebnih
aktov, to je statuta in programa. Če bi hoteli
sklep o preimenovanju v celoti uresničiti, bi
morali med letom opraviti še en občni zbor.
Tega nismo opravili, zato pa smo to opravili
na zadnji konferenci.

Borci, čeprav v letih smo še vedno živo
zainteresirani za dogajanja v družbi

predvsem pa v novi občini. Kolikor nam je
znano, se naši člani polnoštevilno udeležujejo
volitev in s tem skušajo vplivati, da bi v
organe oblasti prišli Ijudje, ki bi imeli posluh
tuđi za nas starejšo generacijo.

v

S e vedno je med nami prisotno
negodovanje, zaradi nekaterih stvari, ki

so se dogodile po spremembi leta 1960. Čeprav
smo se tuđi borci množično udeležili
referenduma o neodvisnosti Slovenije, saj bi
sicer referendum sigurno izpadel drugače kot
je. Vendar je prav v Mengšu prišlo do zanikanja

V L O K I

ZA MATERINSKI DAN

K D Antona Lobode je v soboto, 23. marca
pripravilo, v gasilskem domu dobro

obiskan recital ob materinskem dnevu.
Prireditev je pripravila mladinska dramska sekcija
pod vodstvom mentorice Nataše Vrhovnik.
Predvsem najmlajši so v pesmi in besedi najbolj
navdušili svoje mamice in stare mame.
Na koncu smo jih skromno pogostili in
obdarovali. Za slednje se zahvaljujemo
sponzorju-podjetju Fanatic d.o.'o., Mini market
iz Loke.

Andrej Urbane

Pomoć mlajšim, ki si želijo naučiti te spretnosti. Foto: Peter Skrlep
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Območno združenje slovenskih častnikov

Delovno srečanje častnikov
in podčastnikov

V sejni sobi občine Domžale so se, 7.
marca, na delovnem srečanju sestali člani

območnega Združenja slovenskih častnikov
Domžale, v katerega se je doslej včlanilo že
skoraj sto častnikov slovenske vojske, ki
prebivajo na območju občin Domžale, Lukovica,
Mengeš in Moravče.

V imenu začasnega odbora je o aktivnostih
v preteklem letu poročal Dominik Grmek

in med drugim poudaril, da je združenje
nepolitična profesionalna organizacija častnikov
in podčastnikov slovenske vojske z novim
imenom, pravili organiziranosti in delovanja,
namenjena predvsem strokovnemu združevanju
in usposabljanju.

O bmočno združenje v Domžalah se je doslej
ukvarjalo z začetnimi, predvsem

kadrovskimi in finančnimi težavami, hkrati pa
mu je uspelo organizirati tuđi nekaj strokovnih
ekskurzij in srečanj. Z letošnjim letom se bodo
razmere postopoma uredile, v kratkem pa bo
sklican tuđi občni zbor združenja, kjer bo
izvoljeno tuđi novo vodstvo.

v

C lani združenja so se na delovnem srečanju
dogovorili o programu dela v letošnjem

letu, evidentirali kandidate za upravni odbor
združenja in pozvali častnike in podčastnike,
ki se še nišo včlanili v združenje, da se jim
pridružijo. Ob tem naj ponovno zapišemo, da
se lahko vsi zainteresirani vpišejo v ZSČ vsak
petek, do 20. aprila, od 18. do 19. ure na
sedežu združenja, Ljubljanska 36, Domžale.
Vsem novim članom so bile izročene izkaznice
ZSČ, ob koncu srečanja pa je nastala tuđi
skupinska fotografija.

Besedilo in foto: Sašo Novak

Aktivnost območne organizacije RK Domžale

R deči križ Slovenije deluje na podlagi
novega "Zakona o Rdečem križu" ki je

bil sprejet v parlamentu v letu 1995. Zakon
natančno opredeljuje, katere naloge izvaja v
interesu države, drugi sklop nalog so naloge
s področja zdravstvene preventive in socialne
dejavnosti, tretji sklop pa so naloge, ki so
nujno potrebne za razvoj Rdečega križa in
dejavnosti.

B ivše občinske organizacije RK so se
preimenovale v OBMOČNE ORGANIZACIJE

RDEČEGA KRIŽA, ki v našem primeru združujejo
občino Domžale, Mengeš, Lukovica in Moravče.
Sedež OORK je v Domžalah v bivših prostorih
doma upokojencev.

N a našem območju deluje 21. KRAJEVNIH
ORGANIZACIJ RK (tuđi v Mengšu).

S kupne naloge so naslednje: program
pomoči beguncem. V začetku I. 1995

smo imeli registriranih 300 begunskih oseb. V
začetku letošnjega leta pa še okoli 200.

P rioritetna naloga je bila poizvedovalna
služba pogrešanih oseb zaradi vojnih

spopadov.

KRVODAJALSTVO je ena najbolj razvitih o
blik solidarnosti in humanih odnosov
med Ijudmi. V lanskem letu je na našem

RK Domžale
območju darovalo kri 1537 občanov

to je 615 litrov krvi.
PRVA MEDICINSKA POMOĆ - na tem

področju smo posvetili največ pozornosti
usposabljanju kadrov. V letu 1995 je bila
sprejeta odredba o ustanavljanju in
organiziranju enot prve pomoči v okviru
CZ, ki pooblašča RK kot edinega
pristojnega za usposabljanje pripadnikov
ekip PP. Ekipe morajo biti formirane v
vseh štirih občinah (Domžale, Mengeš,
Moravče, Lukovica).

IZVAJANJE TEČAJEV in izpitov za voznike
motornih vozil. V lanskem letu je omenjeni
tečaj obiskovalo 780 kandidatov.

SKLADIŠČE RABLJENIH OBLAČIL in
prehrambenih paketov je na sedežu
Območne organizacije RK. V lansekm
letu je bilo izdanih preko 2.000 kg raznih
predmetov, dodatno še 40 parov čevljev,
350 odej, 100 parov športnih copat, srajce,
puloverji. Mesečno se oglasi na sedežu
RK preko 150 občanov iz vseh štirih
občin, ki potrebujejo pomoć v prehrani,
oblačilih in tuđi denami stiski.

MLADI ČLANI RK so organizirani po vseh
osnovnih šolah, vodijo jih mentorji in
izvajajo program RK za mlade člane
predvsem na področju pomoči starim,
bolnim, invalidom. RK posveča posebno
pozornost vzgoji mladih, odgovornost za
lastno zdravje, varstvo okolja, razvijanje
higienskih navad. Posebno skrb pa
posvečamo boju proti kajenju, narkomaniji
in alkoholizmu v zadnjem času pa tuđi v
aktivnosti prevencije AIDS-a.

OB PAPEŽEVEM obisku v Sloveniji od 18.
do 20. maja bo RK skupaj z civilno
zaščito formiral in usposobil ekipe za
prvo pomoč, ki bodo delovale na vseh
treh prireditvah v Postojni, Ljubljani in
Mariboru. V ekipah bo sodelovalo cea
800 članov (iz naše območne organizacije
3 ekipe).

V letošnjem letu beležimo 130 letnico
delovanja RK na Slovenskem. Leta 1866

je bilo na slovenskih tleh ustanovljena prvo
žensko društvo za pomoč, to je društvo RK. V
jubilejnem letu bo vrsto aktivnosti, ki bodo
posvećena 130 letnici RK. Osrednja državna
proslava bo 24. aprila v Cankarjevem domu.
Predsednik območne organizacije RK

Franc Zabret
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Namiznoteniške novice

K ar nekaj tekmovanj so se udeležili naši
mladi tekmovalci in tekmovalke v času,

kar smo nazadnje poročali o namiznem tenisu.
25. februarja so se udeležili 3. preglednega
turnirja v Ljubljani in dosegli naslednje uvrstitve:

Učenke 1 .-2. razred: Mateja Ravnikar 2. mesto
Učenci 3.-4. razred: David Orešnik 3. mesto
Učenke 3.-4. razred: Špela Burgar 1. mesto

Natalija Lužar 3. mesto
11. in 13. marca so v Mengšu organizirali
občinsko prvenstvo šolskih športnih društev
v okviru Športne zveze Domžale. Na
tekmovanju je nastopilo 114 tekmovalk in
tekmovalcev iz 8. osnovnih šol.
Rezultati:

EKIPNO TEKMOVANJE DEČKI:
1. mesto: OŠ Mengeš
2. mesto: OŠ JK Brdo
3. mesto: OŠ Preserje

EKIPNO TEKMOVANJE DEKLICE:
1. mesto: OŠ Mengeš
2. mesto: OŠ JK Brdo

3.-4. mesto: OŠ Domžale

POSAMIČNO TEKMOVANJE:
Učenci 1.-4. razred:

1. mesto: David Orešnik OŠ Preserje
2. mesto: Žiga Ravnikar OŠ VP Domžale

3.-4. mesto: Tilen Seliškar OŠ Mengeš
Peter Vida OŠ JK Brdo

Učenke 1.-4. razred:
1. mesto: Špela Burgar OŠ Mengeš
2. mesto: Anja Srebašič OŠ Mengeš

3.-4. mesto: Natalija Lužar OŠ Mengeš
Ana Novak OŠ Mengeš

Učenci 5.-8. razred:
1. mesto: Gašper Srebačič OŠ Mengeš
2. mesto: Peter Sitar OŠ Mengeš

3.-4. mesto: Andraž Avbelj OŠ Mengeš
Marko Limbek OŠ Preserje

Učenke 5.-8. razred:
, 1 . mesto: Alenka Boroša OŠ Moste
2. mesto: Nina Štrukelj OŠ JK Brdo

3.-4. mesto: Barbara Jančigaj OŠ Roje
Carmen Repnik OŠ Domžale

23. marca so se udeležili 2. odprtega turnirja
za mlajše pionirke v Novi Gorici. Špela Burgar
se je uvrstila med 8 najboljših mlajših pionirk
v Sloveniji.
30. marca so v Mengšu organizirali 4. pregledni
turnir za učence in učenke od 1 .-4. razreda.
Na turnirju je nastopilo 94 tekmovalk in
tekmovalcev iz 13. klubov centralne regije.

Rezultati:

Učenke 1.-2. razred:
1. mesto: Manca Šuštaršič NTK Preserje
2. mesto: Mateja Ravnikar NTS Edigs Mengeš

Učenci 3.-4. razred:
1. mesto: Janez Tomše NTK Gralan Zalog
2. mesto: Blaž Šarlah NTK Ilirija
3.4. mesto: David Orešnik NTS Edigs Mengeš

Žiga Ravnikar NTS Edigs Mengeš

Učenke 3.-4. razred:
1. mesto: Špela Burgar NTS Edigs Mengeš
2. mesto: Mateja Repar NTK Preserje
3.-4. mesto: Anja Srebačič NTS Edigs Mengeš

Natalija Lužar NTS Edigs Mengeš

9. aprila je bilo y Preserju pod Krimom
PRVENSTVO ŠŠD CENTRALNE REGIJE.

Po štirje najboljši v vsaki kategoriji so se
uvrstili na državno prvenstvo, ki bo ta mesec
v Velenju. Tuđi na tem tekmovanju so se
Mengšani odlično odrezali.

P ri učenkah 1 .-4. razreda je Špela Burgar
osvojila 1. mesto,

Natalija Lužar in Anja Srebačič ša 3.-4. mesto.
Pri učencih 3.-4. razreda pa je David Orešnik
osvojil 3.-4. mesto.

V skupini A, kjer tekmujejo učenci z
osvojenimi točkami državnega prvenstva,

se je Alenka Knuplež uvrstila na 3.-4. mesto.
Vsem želimo na državnem prvenstvu v Velenju
kar najboljše uvrstitve. Kako je bilo, borno še
poročali.

M/a/

'• Špela Burgar, 2. Anja Srebačič, 3.-4. Ana Novak na občinskem prvenstvu
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Ultramaratonec Dušan Mravlje se je ustavil tuđi v Mengešu

V nedeljskem jutru 10. marca 1996 smo Menšani
pričakali ultramaratonca g. Mravljeta, ko se je
na poti na Limbarsko goro ustavil v Mengšu.

Pozdravni govor našemu ultramaratoncu

je imel član občinskega sveta g. Milan

Jenčič.

lMnaare&iMM

Po debeli uri teka so g. Mravljetu ponudile
okrepčilo članice Turističnega društva Mengeš.

JU



Celostni razvoj športa v obcini Mengeš
V

S port postaja z vsemi svojimi različicami -
športno vzgojo v šolah, selektivno

tekmovalnim športom, kjer je v ospredju rezultat
in rekreativnim športom (Športom za vse), v
okviru katerega naj bi bila dejavna većina
ljudi, vse bolj pomembna sestavina kakovosti
življenja.

To naj bi veljalo tuđi za prebivalce Občine
Mengeš.

K ljub številnim ozaveščevalnim akcijam na
področju športa v Sloveniji, zlasti Športa

za vse, z doseženim stanjem v praksi ne
moremo biti zadovoljni. Še preveč je mladih
ljudi, družin in tuđi starejših, ki živijo povsem
izven športnih tokov in mislijo, da šport žanje
preprosto ni potreben. To mislijo zato, ker ne
poznajo ugodnih in pozitivnih učinkov ter
posledic rednega in sistematičnega
športnorekreativnega udejstvovanja.

G lede na dosedanjo organiziranost in
zasnovanost športa v Mengšu menimo,

da je v športne dejavnosti vključenih premalo
ljudi iz vseh skupin prebivalstva. Na tem
področju želimo napraviti premik in dvigniti
raven športne kulture prebivalcev Mengša.

K ljub temu, da je šport v Občini razmeroma
razvejan in organiziran v različnih društvih,

klubih, zasebnih podjetjih ter v drugih oblikah
združevanja, ga organizacijsko in vsebinsko
lahko obogatimo.

Z ato je avtor tega članka preko javnega
povabila sprejel pobudo Odbora za

družbene in društvene dejavnosti Občine
Mengeš in pripravil projektno dokumentacijo
za studijo z naslovom "Celostni razvoj športa
v Občini Mengeš."

N avedeni raziskovalni projekt je Odbor
sprejel in ga dal v potrditev Občinskemu

svetu Občine Mengeš. Tuđi ta je v začetku
marca 1996 projekt sprejel ter naložil
predlagatelju, da to razmeroma zahtevno in
odgovorno nalogo tuđi izvede.

v

S tudija bo potekala na celotnem območju
Mengša v treh fazah, ki bodo uresničene

v letih 1996 in 1997. V prvi fazi, ki se bo
začela v maju 1996 borno opravili analizo
stanja, v kateri bo potekalo tuđi anketiranje. V
tem delu želimo namreč spoznati mnenja, želje

in stališča prebivalcev Občine Mengeš na vseh
področjih športa.

P rav tako borno v tej fazi zbrali in preučili
podatke in druge vire o športu, ki so na

voljo v Občini Mengeš.

V drugi fazi bodo izdelani ustrezni nacrti in
programi športnih dejavnosti posameznih

skupin prebivalstva, kar bo po našem mnerju
kakovostno obogatilo njihovo športno
udejstvovanje. Za primer navedimo športno
oz. gibalno udejstvovanje predšolskih otrok,
kjer bo osnovni nosilec in izvajalec Vzgojno
varstvena organizacija z enotama Gobica in
Sonček. Že v zgodnem obdobju naj bi otrokom
na igriv način približali različne gibalne dejavnosti
in športne vsebine. To je gotovo koristna
naložba, kar velja tuđi za prostočasne dejavnosti
otrok in učencev v okviru Šolskega športnega
društva. Tako borno snovali in dopolnjevali
modele in programe športnega udejstvovanja
navzgor po starostni lestvici, vse do starostnikov.
Znani olimpijec Leon Štukelj še v pozni starosti
vsak dan speši svoj korak na bližnji vrh Piramide
v Mariboru.

Kaj v bistvu želimo doseći z raziskavo?
Temeljne cilje le - te lahko strnemo v
naslednje:
1. Povećati želimo število dejavnih

rekreativnih športnic športnikov na
celotnem območju Občine Mengeš;

2. S pomočjo vključevanja v šport želimo
izboljšati zdravstveno stanje prebivalstva;

3. Obogatiti želimo vsebinsko športno
ponudbo na celotnem območju občine
in posodobiti organiziranost ter delovanje
posameznih športnih društev;

4.Z večjim vkljuČevanjem mladine v šport
naj bi preprečili širjenje vseh vrst
odvisnosti (mamila, alkohol, cigarete)
na področju Občine;

5. Ugotoviti želimo prednostne športne
panoge, ki naj bi jim v Občini
Mengeš posvetili še posebno pozornost;

6. Ugotovili naj bi potrebe po poklicnih
in amaterskih kadrih ter po športnih
objektih in površinah;

P oleg navednih in še nekaterih drugih
ciljev naj bi poskrbeli za uravnotežen in

hitrejši razvoj športa na celotnem področju
Občine. To pa bi bil tuđi prispevek h kakovosti
življenja njenih prebivalcev.

dr. Heman Berčič

Občni zbor Partizana

Vpetek, 12. aprila so se na občnem zboru
zbrali člani društva in pregledali svoje delo

v preteklem letu. Poleg članov društva, zbralo
se jih je 86, so se občnega zbora udeležili še
gospa Rika Binter, predstavnica Občine Mengeš,
gospod Lojze Jagodic, predstavnik šahovskega
društva Mengeš, gospod Franci Zabret,
predsednik Turističnega društva Mengeš in
Marjan Tomazin, predstavnik Balinarske sekcije
društva.

Vsem prisotnim so čestitali za dosežene
rezultate in zaželeli, da še naprej tako

zavzeto in predano vadijo in zastopajo Mengeš
na tekmovanjih.
Po občnem zboru je bilo tradicionalno srečanje
članov.

POROČILO PREDSEDNIKA DRUŠTVA
PARTIZAN ZA LETO 1995

Spoštovani člani društva, dragi gostje, lepo
pozdravljeni na našem občnem zboru.

Društvo je v lanskem letu vodil IO v sestavi:
Jože Mlakar - predsednik, Franc Zabret -
podpredsednik in predstavnik tenisa, Zvonka
Majdič - tajnica, Marija Sitar - blagajničarka, in
člani: Tone Gostiša - predstavnik NT, Marjan
Tomazin - predstavnik batinanja in nadzorni
odbor: Slavko Pišek, Jože Čemas in Irena
Jerič.

Kot je že v navadi, se je Ol sestajal
z NO in vaditelji. Na ta način smo bili vsi

seznanjeni z vsem, kar se je v društvu dogajalo,
vodstvo pa je dobilo neposredna napotila, kaj
in v kakšni obliki oblikovati programe in
najnujnejša opravila na področju vzdrževanja.
Največji poudarek smo tuđi v preteklem letu
namenjali dobro organizirani vadbi. To pa nam
je tuđi uspelo, kar potrjuje vedno večje
zanimanje za organizirano vadbo v okviru društva
med Mengšani, pa tuđi okoličani. Prav izredno
pestra ponudba vadbe je dober znak, da je
naše delovno pravilno usmerjeno in neskromna
ugotovitev je, da smo na področju organiziranja
športne rekreacije in splošne vadbe med
najaktivnejšim v okviru Športne zveze Domžale.

T uđi letos se je število članov društva glede
na lansko leto povećalo. K temu so

pripomogle novosti pri vadbi, predvsem pa
lepo urejen fitnes studio in strokovno vodena
vadba. Ne delamo posebnih raziskav, vendar
skušamo prisluhniti željam in potrebam vseh,

ŠPORT
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Poročilo predsednika društva Partizan za leto 1995

ki želijo organizirano vaditi, pri tem pa seveda
predvsem upoštevamo prostorske zmogljivosti,
ki jih imamo v telovadnici Partizana, dodatne
termine zagotavljamo v telovadnici OŠ Mengeš,
vadba pa je odvisna tuđi od zmogljivosti teniskih
igrišč, kakor tuđi balinišč. Pri tem se zavedamo,
da dobre vadbe ni brez dobrih vaditeljev.
Vaditeljem omogočamo dodatno usposabljanje
preko fakultete za šport in preko strokovnih
športnih zvez.

Pripadnost društvu je na visokem nivoju.
Žal družba ni tako naklonjena društvenemu

delu, saj predstavljajo družbena sredstva za
delovanje našega društva okrog 22%. Vsa
ostala sredstva smo zbrali aktivisti društva in
tuđi članarina predstavlja 18% vseh sredstev.

T ako smo zagotovili del sredstev z oddajo
prostora za potrebe DO INTERPLAY, ki pa

je žal prenehal delovati v naših prostorih,
precej denarja pa smo zbrali z določenimi
nabiralnimi akcijami od pomoći donatorjev in
darovalcev denarja, ki so naklonjeni športu.
Na osnovi javnega razpisa smo pridobili tuđi
550.000,00 SIT za vzdrževanje, kar je precej
manj, kot smo dobili prejšnje leto še iz
proračuna Občine Domžale.

Stem denarjem smo obnovili malo telovadnico
in jo preoblikovali v sodoben fitnes studio.

Sredstva dobljena iz proračuna predstavljajo
le 25%.

Kako je sedaj, ko imamo svojo
Občino, že vemo, upamo le, da bo bolje

kot do sedaj. Iz samega finančnega poročila
bo razvidno, da smo bili skrajno varčni, kljub
temu pa smo vsem udeležencem zagotovili
primeme pogoje za vadbo v naši telovadnici.
Tako je bil v lanskem letu v telovadnici Partizana,
poleg vadbe članov društva, tuđi pouk športne
vzgoje za učence OŠ in obeh vrtcev v
dopoldanskem času, mi pa smo del vadbe
izvedli v telovadnici OŠ v večemih urah. V
sekakor lahko ugotovimo, da je sodelovanje
med solo in društvom dobro v zadovoljstvo
vseh, ki smo udeleženci športne dejavnosti.

Ožji odbor se je dokaj redno sestajal vsako
sredo ob 18. uri, ko smo imeli tuđi uradne

ure društva. Vsi udeleženci smo se že nekako
navadili na ta način dela in smo sproti urejali
vse zadeve s področja finančno-materialnega
poslovanja.

Vceloti smo lahko z delom v preteklem letu
zadovoljni, z več posluha oblasti pa borno

ob še boljši organiziranosti in opremljenosti
lahko dosegli še boljše rezultate, predvsem
pa borno v naše vrste pritegnili še več članov,
ki jim je vodilo ob druženju tuđi šport in
športna aktivnost.

Upamo, da bodo občinski svetniki v
Mengšu dobro poskrbeli za društveno delo

in bodo športni dejavnosti namenili več denarja,
kot so to storili za leto 1996. Predvsem pa se
mi zdi pomembno, da bodo poskrbeli, da
bodo namenili vsaj toliko sredstev, da bodo
športni objekti, v večini primerov zgrajeni s
prostovoljnim delom, redno vzdrževani in da
bi objekte v športnem parku lahko tuđi
komunalno opremili.

Vpreteklem letu je v društvu delovalo
25 vadbenih sekcij oziroma skupin na

področju športne rekreacije in splošne vadbe
in 6 skupin na področj tekmovalnega športa.
Vadbo je organiziralo in vodilo 30 vaditeljic in
vaditeljev. Za hišo sta skrbela hišnica Anica s
svojim soprogom, za finančno poslovanje je
skrbela Marija Sitar, knjigovodstvo pa je vodila
Darinka Šegatin v INČE Mengeš. Tajniške posle
je opravljala Nuša Zalokar.
Pa še kratek opis vadbe:

- Cicibani vadijo pod vodstvom
vaditeljic Alenke Friškovec in Zvonke Majdič.
Menim, da je vadba cicibanov v našem društvu
tradicionalno dobro vodena pa tuđi obisk pri
vadbi je dober.

- Otroci in starši vadijo pod vodstvom
Angeline in Anite Flerin. O dobro organizirani
vadbi se je hitro razvedelo in čeprav nismo
delali velike reklame, je obisk pri vadbi izredno
dober, pohvaliti pa velja predvsem starše, ki
so pripeljali k vadbi svoje malčke, pa tuđi
prenekatero babico in dedka, ki priskočita na
pomoč, da otroci pri vadbi ne manjkajo.

- Badminton pionirji, pionirke: vadijo pod
vodstvom inštruktorjev Fredija Blejca in Mirana
Colnarja. Naučili so se osnov badmintona,
udeležili so se občinskega prvenstva ekipno
in za posameznike, konec maja pa so
organizirali klubsko tekmovanje.

- Badminton člani: vadijo pod
vodstvom Jožeta Roglja. Vadbo imajo dvakrat

tedensko v telovadnici OŠ Mengeš in enkrat
tedensko v telovadnici Partizana. Torki so
namenjeni učenju, za to so najeli trenerja in
vsakdo, ki želi, vadi pod njegovim vodstvom.
Dva člana sekcije sta se udeležila turnirja d
kategorije v Ljubljani.

- Namiznoteniška šola: vadbo imajo
organizirano vsako soboto po dve uri pod
vodstvom vaditeljev Karla Novaka, Tanje Ribnikar,
Polone Leskovec, Tomaža Seliškarja in Jožeta
Mlakarja. Naučili so se osnov namiznega tenisa,
najboljši pa so se že udeležili preglednih
turnirjev.

- Namizni tenis - 1. selekcija: vadijo pod
vodstvom Karla Novaka, Simona Jenca in Jožeta
Mlakarja trikrat tedensko. Delo je intenzivno in
namenjeno pripravi za tekmovanja. Većina v
tej skupini se udeležuje regijskih tekmovanj in
občinskega prvenstva.

- Namizni tenis - tekmovalna skupina:
vadijo pod vodstvom vaditeljev Darka Tisaja,
Luke Pirša in Boštjana Vrhovnika. Vadijo petkrat
tedensko. Uspešno tekmujejo na regijskih
preglednih turnirjih. Miodrag Drljača se je udeležil
TOP turnirjev R Slovenije in se uvrstil med 24
najboljših v Sloveniji. Uspešno tekmuje tuđi
Špela Burgar, ki je na regijskih turnirjih v
lanski sezoni osvojila 1. mesto, v jesenskem
delu pa je med učenkami 3.-4. razreda na
vseh turnirjih zmagala.

Enako dobre rezultate dosegata tuđi Natalija
Lužar in Anja Srebačič, ki sta v točkovanju

za sezono 1995/96 trenutno na 3.-4. mestu.
Špela ja na odprtem državnem prvenstvu za
mlajše pionirke osvojila 3.-4. mesto. Pri učencih
3. in 4. razreda najboljše rezultate dosega
David Orešnik, ki je trenutno na 3.-4. mestu
med učenci 3. - 4. razreda. Mateja Ravnikar
pa je v skupini učenk 1.-2. razreda zasedla 2.
mesto.

Naši tekmovalci so na občinskem prvenstvu
učencev osnovnih šol osvojili vsa 1. 2. in

3. mesta tako v ekipnem delu tekmovanja
kakor tuđi med posamezniki.
Pa še nekaj številk:
V lanski sezoni so naši tekmovalci na 32
turnirjih osvojili 10 krat 1. mesto, 11 krat 2.
mesto, 17 krat 3. mesto in se 10 krat uvrstili
med 8 najboljših. Na tekmovanja se prevozili
2158 km.
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Poročilo predsednika društva Partizan za leto 1995

- Tenis - pionirke: vadijo pod vodstvom
Mihe Sitarja. Vadbo imajo v telovadnici Partizana
petkrat tedensko in 2 krat tedensko v FIT
TOP-u, v poletnem času pa uporabljajo peščena
igrišča teniske sekcije. Udeležili so se že
nekaj turnirjev:
Državno dvoransko prvenstvo do 14 let (1),
OP v Novem mestu (1), OP do 12 let v
Domžalah (1), OP do 14 let v Kopru (2),
mednarodno prvenstvo do 12 let v Mariboru
(1).

- Tenis - člani: sekcijo vodi
predsednik Andrej Kozelj in deluje samostojno
v okviru Partizana. 0 svojem delu so razpravljali
na svojem občnem zboru. Preko 100 članov
redno igra tenis, prav tako pa tuđi 50
udeležencev podjetij kakor tuđi priložnostni
igralci tenisa. Ekipa Mengša sodeluje v 2.
državni ligi za člane. Clani tekmujejo v
medobčinski trim ligi, organizirali so tekmo s
Slovenj Gradcem. Leo Jerič in Franc Zabret
uspešno delujeta v teniski sodniški organizaciji.
Igrišča so dobro vzdrževana, z gospodarjem
so zadovoljni.
Tuđi finančno so uspešno poslovali. Generalno
so obnovili igrišča s podlago tenisit in vgradili
nove crte.

- Batinanje: Sekcijo uspešno vodi predsednik
Marjan Tomazin in prav tako samostojno deluje
v okviru našega društva ter šteje 99 članov.
Dve ekipi tekmujeta v ljubljanskih območnih
ligah. 25 tekmovalcev je registriranih. V letu
95 je sekcija praznovala 10 let delovanja.
Pripravili so svečano sejo in najzaslužnejšim
in ustanovnim članom podelili priznanja. Ob
tej priložnosti so organizirali turnir, ki je lepo
uspel. Uredili so okolico igrišč in brunarice.
Več pozornosti so posvetili družabnosti in ob
koncu tedna je bilo balinišče vedno živahno v
zadovoljstvo vseh, ki se tam radi zbirajo.
Sodelovali so na 12 turnirjih, bili so v Italiji,
sodelovali so na športnem dnevu sole, kjer so
39 šolarjem predstavili balinanje.

- Rekreacija moški: vadijo pod vodstvom
Franceta Rahneta in Jožeta Čemasa. Igrajo
predvsem nogomet.

- Rekreacija ženske: Vadijo pod vodstvom
vaditeljic Francke Trobec in Marjance Lavrič.
Udeležba pri vadbi je tradicionalno dobra. V
prijetni družbi se naše ženske ob strokovnem
vođenju vaditeljic primerno razgibajo. Po novem
tetu pa smo uvedli tuđi dopolnilno vadbo fitnesa.
0 strokovnem vođenju Irene Jerič se je hitro

razvedelo in udeležba pri vadbi žensk je kar
precej narasla.

- Rekreacija - upokojenke: Vadijo pod
vodstvom vaditeljic Jožefe Janežič in Albince
Bleje. Vadbo imajo vsak četrtek. Vadbo redno
obiskuje 18 članic. Vadijo toliko, kot je njihovim
letom primerno.

- Aerobika: Vadijo pod vodstvom vaditeljice
Lije Vrhovnik. Vadbo imajo dvakrat tedensko.
Ob ponedeljkih vadijo v telovadnici OŠ Mengeš,
ob sredah pa v telovadnici Partizana.

- Odbojka: Vadbo imajo enkrat tedensko v
telovadnici OŠ Mengeš pod vodstvom Francke
Trobec in Jožeta Mlakarja. Sodelovali so na
turnirju v Kamniku in Mengšu v organizaciji
Občine Mengeš za članice.

• Odbojka - mladi: vadijo pod vodstvom
Blanke Poštrak in imajo vadbo vsako soboto
v telovadnici Partizana. Odbojka je primerna
za sproščanje in kot so zapisali v poročilu za
izrabo odvečne energije.

- Namizni tenis - rekreacija: Imamo dve
vadbeni skupini. Skupina, ki jo vodi Zmago
Knuplež, ima vadbo vsak ponedeljek, skupina,
ki jo vodi Luka Pirš, pa ima vadbo vsak petek
in sodeluje v 2. ljubljanski ligi.

- Fitnes: Vadba fitnesa je bila pod vodstvom
inštruktorice Irene Jerič ob torkih in četrtkih.
V skupini istočasno vadi 8 - 9 udeležencev.
Ob lepem vremenu so izvajali posebno tehniko
hoje "BODY VVALKING". Da je vadba zanimiva
in strokovno vodena, potrjuje dejstvo, da je
po odprtju fitnes studija, vadba že štirikrat
tedensko.

T o je zelo na kratko vse, kar smo počeli
v preteklem letu. Vsa poročila vodij sekcij

in vadbenih skupin so sestavni del tega poročila.

I n kaj naj rečem na koncu? Zadovoljen
sem z doseženim, predvsem pa bi se rad

zahvalil vsem vaditeljem, ki tako nesebično in
požrtvovalno skrbijo, da je vadba dobro vodena
in da nas je v telovadnici zmeraj več. Predvsem
pa sem vesel ob ugotovitvi, da nas druži
potreba po aktivnem preživljanju prostega časa
in skrb za dobro fizično počutje in ne nazadnje
potreba po druženju v prijetni družbi.

Prav tako nas vse veseli, da je v naše
društvo vključenih toliko mladih, ki svojo

potrebo po sproščanju izkoriščajo pri vadbi v

pestri ponudbi in ne s povzročanjem škode in
podobnimi negativnimi pojavi. Veseli smo lahko,
da je Partizan Mengeš društvo, ki združuje
vse, ki si želijo organizirane in strokovne vadbe.

Naša najmlajša članica je stara 2 leti,
najstarejša pa ima 68 let (33 krat več).

Veseli in ponosni smo, da so naši mladi
športniki na vseh področjih ponesli ime Mengša
širom po Sloveniji in tuđi v tujino. Ponosni
smo na vse tekmovalne rezultate.

Naj se na koncu zahvalim vsem prijateljem
športa, donatorjem in darovalcem denarnih

sredstev, da smo lahko vse to tuđi realizirali.
Jože Mlakar

MONIKA KAMBIC
KATEGORIZIRANA

ALPINISTKA H

2 6 letna alpinistka Monika Kambič, ki je
že tri leta članica alpinističnega odseka

Mengeš, je za leto 1995 dosegla državni razred.
Ker je alpinizem šport, imajo tuđi alpinisti
kategorizacijo za najboljše alpiniste in alpinistke.
V lanskem letu najbolj izstopajo trije prvenstveni
vzponi v Skuti, Paklenici in v steni Cerro
Lopaz (Argentina), prvi ženski ponovitvi Zajede
Cozzolini skupaj z Jasno Bratenič. V Dolomitih
pa je preplezala v Zahodni Čini Demuthov raz.

D. Božić
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SPORT DOBROTA NE POZNA MEJA

Dobrodelni koncert - Kulturni dom MengešAlpinizem

PERU

M engeški alpiniš? v letu 1996 črtujejo kar
nekaj akcij, glavni cilj pa je alpinistična

od prava v Južno Ameriko in sicer y ;Peru.
Odpravo bodo sestavljali štirje alpinisti: Miran
Martinjak, Dare Božić, Monika Kambič in Marjan
Mafus. Da bodo spioh lahko prišli v Ande in
Iam delovali, se bodo morali marsičesa oprije|.
V nacrtu imajo več akcij, ki naj bi jim omogO§ifp
finpcu-anje odprave. Nekaj denarja namš|paj6
dobiti z izdelavo propag^ndnega mat0riltjža
obrtnike, delovne org^riizacije ter početnike.
V delu vsake odprave tvori fotografifanje jedro
predavanj in : f | lan|ovvGasof^»^ere bodo
objavili po v t n i ^ I B I ^ f ^ ' ' ' D. Božić

ZIMSKI VZPONI

L etošnja zima je bila za vrhunske vzpone
zelo slaba. Stene so bile tako zametane,

da za kakšen vrhunski vzpon ni bilo pogojev,
pa še velika nevarnost snežnih plazov je bila.
V mesecu januarju sta Marjan Kovač in Monika
Kambič odšla plezat v Argentino oziroma v
stene okoli Bariloč. V severni steni Lopez, ki
je visoka 700 metrov je Monika Kambič z
dvema soplezalcema iz Argentine preplezala
prvenstveno smer Aliage - Kambič - Olivieri,
ter jo ocenili (VI+, Ao, VI). Z Marjanom Kovačem
pa sta preplezala sledeče smeri: Aguje Frey -
Silventes - VVeber (VI), La Vraje-Del Emente
(VI, VI-), Tronedor - Normal Central (111+ 50o
- 40o). V naših hribih je bilo opravljenih največ
tumih smuk ter pleplezanih leđnih slapov. V
Kokri sta Drugi slap (60o - 80o) preplezala
Klavdija Kren in Dušan Kosir.

Vmesecu februarju je bila prav tako zima
zelo slaba. Stene so bile zametane pa

tuđi zelo mrzlo je bilo. Bilo je nekaj poskusov
v stenah, en član odseka je odšel v severno
steno Eigerja pa tuđi tam ni bilo razmer.
Največ je bilo preplezanih ledenih slapov ter
turnih smuk. V Logarski dolini so preplezali
naslednje ledene slapove: Slap Palenk (55,
75) in Slap pod Sušico (80, 70) so preplezali
Klavdija Kren in Rado Nadvešnik (AO Kamnik).
Slap pod Sušico sta preplezala tuđi Monika
Kambič in Robi Poličnik (AO Kamnik). V
Martuljku sta Luciferja (V-) preplezala Monika
Kambič in Janez Cerar (AO Domžale). Marjan
Malus je sam preplezal dva slapova^ Slap
Palenko (55, 75) v Logarski dolini ter Slap
nad Votlivo (60, 85) v Tamarju. Opravljeni so
bili tuđi turni smuki. S Kotovega sedla sta
smucala Dušan Kralj in Rok Benda. Janez
Slokan pa je v okolici Komne opravil sedem
turnih smukov. D. Božić

dne 13. aprila 1996,
v organizaciji društva VITA za pomoč

po nezgodni poškodbi možganov.

Vzačetku marca 1996 so se na pobudo
društva VITA začele priprave za prvi v

lastni režiji organiziran dobrodelni koncert. Soočili
smo se z labirintom, ki mu ni bilo videti
izhoda. S koncerti smo bili do sedaj v stiku le
kot poslušalci in gledalci. S prvo oviro smo
se soočili z izborom dvorane in kraja koncerta.
Zato smo se obrnili na preizkušene ansamble
in njihove vodje.

Vsestransko pomoč nam je kljub zasedenosti
nudil ansambel Gašperji in njihov vodja g.

Brane Tičar. Dogovorili smo se, da koncert
izvedemo v Mengšu. K sodelovanju smo
pritegnili še nekaj znanih priznanih skupin in
posameznikov. Zbrali smo pisano druščino
zabavne in narodno zabjvne glasbe3. Izvajalci
kot so: ansambel Gj|perji, ansambel Nagelj,
ansambel Viharnik, pevski duet M4M, Ivan
Hudnik, pevski nonet Vigredv vse skupaj pa je
vodil in povezovjjig. Marjan Sneberger. Skladbe
so bile i z v a j a # s srcem in dušo, občinstvo
pa jih je nagradilo z gromkim apjavzom.
Koncerta si n||bi mogli zamisliti brez veznega
teksta in vod||ja g. Marjana Šnebjrgerja.

Z a uvod nal i je ansarj^ii'Gašperji zaigral
priznano Avsemkovo skladbo na Golici.

Pozdravni nagovor in namen prireditve nlrn j i
orisal g. Marjan Sneberger. Ansambel Nagelj
nam je podal biserifepod kamniških planin z
značilnim Brigitinim''fldjanjem. Skladbi s j
dodobra ogrele dlani. fllliga sta dvorano na
noge spravili dekleti Mirjarff Beranek in Maja
Lešnjak iz pevskega dueta M4M. Nonet M^^k,
nam je zapel dve narodni pesmi, ansambel
Viharnik pa se je predstavil s tremi skladbami.
Ivan Hudnik nam je s kitaro v roki zapel štiri
pesmi, od katerih je bila skladba Prijatelj,
prvič javno izvajana kot čast in poklon društvu.
Avtor skladbe je g. Marjan Sneberger. Sledil
je gromki aplavz, in Ivan nas je razveselil še
s skladbo Imejmo se radi. Nadaljevali so
Gašperji z nežno skladbo S. Avsenika, Veter
nosi pesem mojo, ob kateri so se mnogim
orosile oči. Izredno lepo izvajano pesem so
morali ponoviti na željo publike.

G. Marjan Sneberger je povabil na oder
vse nastopajoče in predsednika društva

VITA. Nastopajoči so prejeli simbolična darila
in zahvale. Predsednik društva se je zahvalil
nastopajočim, Občinama Mengeš in Preddvor
ter mnogim podjetnikom, ter posameznikom,
ki so pomagali pri organizaciji.

Skladbo iz Bohinja so nam za zaključek
zaigrali Gašperji, ki so ji pritegnili vsi

nastopajoči. Vsa dvorana je bila na nogah.
Zahtevali so ponovitev skladbe Na Golici. Zastor
se je spustil in dvorana se je počasi izpraznila.

Na obrazih obiskovalcev je bilo opaziti, da
je koncert poleg dobrodelnosti doprinesel

tuđi boljše spoznavanja društva VITA in oseb,
ki jim je kruta usoda spremenila življenje. Saj
mnogi niti ne vedo, da med njimi živimo tuđi
nekoliko drugačni, prizadeti ali z drugimi
poškodbami. Saj le tako, da se odpremo in
predstavimo, Iahko pričakujemo od soljudi, da
nas bodo sprejeii za enakovredne.

Stem je bil namen koncerta več. kot izpolnjen;
zbrati nekaj finančnih sredstev za delovanje

dejavnosti društva in predstavitev širši javnosti.
Kot onemu glavnih organizatorjev se mi je
odvalil velik kamen od srca. Iz mojih oči je
sijala radost in veselje, da sem znova doprinesel
dobro delo društvu, soljudem in svoji duši,
ker je koncert uspel.

Zdravko Polajnar, Preddvor

Zahvala društva VITA

O b uspešni izvedbi do|jpdelnega koncerta
v Kulturnem domu Merjgeš, dne 13. aprila

1996, se najlepše in iskreno'zahvaljujemo vsem
nastopajočim: ansamblu Gašperji, ansamblu
Nagelj, ansamblu Viharnik, nonetu Vigred, duetu
M4M, g. Ivanu Hudniku in moderatorju Marjanu
Šnobergerju za lepo vezno besedilo.

! t i » a organizactp in podporo pri organizaciji
Z _ s e zahvaljujemo g. Zdravku Polajnarju, g.
Branetu Tičarju, g županu Janezu Peru ter

"upravniku dvorane g. Francu Jeriču, vsej njegovi
ekipi in g. Ivanu Petroviču.
Za objavo naših oglasov in člankov se
zahvaljujemo javnim medijem: Radio Ognjišče,
POP TV, TV Slovenija, Radio Slovenija, Radio
Kranj, Mengšan.

Z ahvala velja tuđi vsem sponzorjem za
materialno in finančno pomoč: Občina

Mengeš z županom g. Janezom Perom, Občina
Preddvor z županom g. Miranom Zadnikarjem,
Grafo in MegaMilk Preddvor, Fanatic Domžale,
KOMO Trzin, Brigita market, Trgovina HA-NI,
Avtoservis Gregorc, Roletarstvo Kosec, Mušič
Janez, Kovaštvo Mušič, Bistro Lovec, Avtoelektro
Župan, Avtokleparstvo Udovč, Franc Lagoja, Jože
Per, Elektromehanika Rupes vsi Mengeš in vsem
ostalim, ki so na kakršenkoli način pomagali pri
pripravan in izvedbi našega dobrodelnega koncerta.

Predsednik Janez Sirk
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KULTURA

dr. Mazovec Majda

Kdo je gospa dr. Mazovec Majda? Zdravnica,
prvi specialist kardiolog v Sloveniji.

Učenje ji nikoli ni delalo težav. Če jo vprašate,
kateri predmet v soli, gimnaziji se ji je

zdel "težak" - kratko odgovori VEDENJE. Zakaj?
Nemogoče se ji je zdelo, da mora 4 do 5 ur
mirno sedeti. Klasično gimnazijo je kot za
šalo opravila z odličnim uspehom. Enako gladko
ji je šio na medicinski fakulteti. Začetni staž je
kot mlada zdravnica opravila v mestu Malgaju
v Bosni. Specializacijo iz kardiologije pa v
Beogradu in ko se je vrnila v Ljubljano, je
osnovala na interni kliniki prvi oddelek za
kardiologijo in tam vse do upokojitve vzgojila
veliko število slovenskih kardiologov.

VMengšu ima precejšen krog stalnih
poslušalcev njenih predavanj o značilnostih

in lepoti tujih kontinentov ter dežel. Z njo smo
se sprehodili po Aziji, Avstraliji in Južni Ameriki.

K laslednje srečanje z njo bo 11. 5. 1996
I N o b 20. uri v prostorih Ml AMIGO. Občudovali
borno lepote gorskega sveta države Peru in
posebnosti Peruancev.

Meta Žabjek

MENGŠAN

Orečanje mengeških mam in bodočih
Omam s sestro Vendelino na predvečer
materinskega dne

Vprostorih podjetja Ml AMIGO so se v nedeljo
- dan pred materinskim praznikom srečale

mame in bodoče mame s sestro Vendelino
llc, veliko kuharsko umetnico in z gledališkim
igralcem Dragom Razborškom. Srečanje v
počastitev materinskega dne so pripravili
občinski odbor SKD Mengeš skupaj s Centrom
za mlajše odrasle, ki delujejo v okviru podjetja
Ml AMIGO. Direktorica Izobraževalnega podjetja
Ml AMIGO Tatjana Sivec Strmšek, ki je
predstavila s. Vendelino in Draga Razborška,
je dodala, da je glavni poudarek pri sestri
Vendelini na otrocih, kar pomeni, da ima v
sebi veliko materinstva, čeprav živi za
samostanskimi zidovi.

Predsednik občinskega odbora SKD Mengeš
Jože Pajnič je materam čestital za materinski

dan in povedal, da so s tem, ko so srečanje
pripravili v prostorih tega podjetja, prihranili
denar, ki bi ga sicer odšteli za najem dvorane
za to prireditev. Denar pa bodo zato poklonili
Materinskemu domu Karitas na Škofljici.

Na nedeljskem popoldanskem
srečanju je s. Vendelina prisotnim

spregovorila o pomenu materinskega dne, o
Ijubezni mater, ki ne pozna meja, o materinski
dobroti, potrpežljivosti, plemenitosti in pozabljanju
naše, o njeni vzgoji otrok. Spomnila se je
besede papeža Pija 10, ji je dejal: "Dajte mi
dobrih mater in prenovil bom svet!". Spregovorila
je nadalje o družini, ki je bila nekoč simbol
trdnosti, varnosti in povezanosti in jo je družila
poleg skupnih obredov tuđi molitev. V
današnjem velikem hlastanju za materialnimi
dobrinami so se družinske vezi razrahljale.
Kot kuharska umetnica je s. Vendelina poudarila,

da je mati varuhinja zdravja v družini. Na
kakšen način? Od priprave prehrane je odvisen
pravilen razvoj otrok, dobro počutje in zdravje
odraslih. Apelirala je na pravilno porazdelitev
hrane med dnevom in povedala pravilo: zjutraj
jejmo po kraljevsko, opoldne po prijateljsko in
zvečer siromašno. Kot je povedala, je sedaj
slovenska prehrana na središču med dunajsko,
italijanko in francosko kuhinjo. Dotaknila se je
tuđi posta. Post in zmernost v jedi in pijaca
sta nujno potrebna za zdravje duha in telesa.
Post enkrat na teden tuđi zdravniki zelo
priporočajo. In še in še je sestra Vendelina
govorila o gospodinji, skrbni materi, vzgojiteljici,
dobri ženi.

I gralec Drago Razboršek je začel recitirati
pesem Novorojenemu, ki jo je Tone Pavček

napisal ob rojstvu svojega sina prvorojenca.
Sledila je recitacija Župančičeve Dume in za
konec je zaigral še Krjavlja.

Udeleženke srečanja, pa tuđi mladi iz Centra
za mlajše odrasle so sestri Vendelini

postavljali številna vprašanja, na katera je sestra
Vendelina odgovarjala. Njen končni apel pa je
bil: "Skušajte družino dobiti skupaj, da pojeste
in se pogovorite; od tega bo otrok odnesel
najlepše spomine. Skupna miza pomeni zelo
veliko. Povezujte otroke! Povezujte družino in
jo ohranjajte!".

M ladi iz Centra za mlajše odrasle, ki so
prihodu na to srečanje vsaki udeleženki

podarili šopek cvetja, ki so ga sami nabrali,
so predstavili svoj prvi časopis in razstavo
svojih del.

Na koncu pa so se udeleženci srečanja
posladkali ob dobrotah, ki so jih pripravili

mladi iz Centra skupaj s svojimi mentorji.

tekst in loto: Marija Prime

S. Vendelina llc in g. Drago Razboršek sta nam popestrila predpraznično nedeljsko popoldne.

Srečanje Mengeških mam s sestro Vendelino llc
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ZDRAVJE IN LEPOTA

Zeleno, ki te ljubim zeleno. Zelene veje. Zelen veter.

T o so uvodne besede Mesečarske romance,
ki jo je sloviti španski pesnik Federico

Garcia Lorca posvetil Glorii Giner in Fernandu
de los Rios. Morda boste tuđi vi, spoštovani
bralec ali bralka, segli po Lorcinem Ciganskem
romansieru. Prijetno branje želim!

Zelene vejice in listki pa mi bodo pomagali
ćelo pri barvanju las. Vsaka koža ne

prenese umetnih barvil za lase. Kemikalije, ki
so v barvilih, lahko povzročijo alergijo lasišča.
Rastlinska barvila so neškodljiva, uporaba pa
je zelo enostavna.

Med mladimi je zelo moderno barvanje
v rdeče. Poizkusimo lahko s prevretki

ene od naslednjih rastlin: vrtni ognjič, rdeči
hibiskus, žafran, korenika volovskega jezika.
Če borno uporabljali heno, moramo natančno
upoštevati navodila proizvajalca. Rezultati
barvanja s heno so lahko zelo spremenljivi.
Če se sivi lasje pojavijo prezgodaj, ni ravno
prijetno. Kljub temu se ob pogledu na srebrno
sive lase vedno spomnim moje ljube babice,
iz katere je ponoći in podnevi žarela ena
sama velika Ijubezen.

Sive lase lahko potemnimo s prevretkom iz
modro vijoličnih cvetov vrtnega sleza.

Uporabimo lahko tuđi poparek žajbljevih listov.

Za posvetlitev svetlih las borno po umivanju
uporabili limonin sok. Po tridesetih minutah

lase speremo. Posvetlitev bo močnejša, če
borno lase sušili na soncu.

Pomaga tuđi kamilično cvetje. V litru vode
kuhamo 200 g cvetov in pustimo vreti 10

do 15 minut. Pokrit čaj pustimo, da se ohladi
in mu primešamo še sok ene limone. Dobljeno
tekočino prelijemo po umitih in posušenih
laseh in dobro vtremo.

Za polepšanje svetlih las so dobrodošle
tuđi naslednje rastline: drobnocvetni lučnik,

listi kaline, korenina rabarbare.
Iz naštetih rastlin pripravljamo prevretke.
Z a potemnitev las se odločimo za
eno od naštetih možnosti:
1. žajbljev prevretek
2. prevretek iz žajbljevih in rožmarinovih listov
3. prevretek iz žajbljevih in malinovih listov
4. prevretek iz bršljanovih jagod
5. prevretek iz rjavih čebulnih listov
6. prevretek pravega čaja.

P reizkusimo lahko tuđi naslednji recept:
20 g bršljanovih listov in 50 g zdrobljenih

orehovih listov kuhamo v 2 dl vode. Vre naj
približno 5 minut. Tekočino precedimo in jo
nanesemo na umite in suhe lase.

Z elene lupine nezrelih orehov so že v
preteklosti uporabljali za potemnitev las.

Lupine drobno sesekljamo, dodamo ščepec
soli in prelijemo z vodo. Zmes naj se namaka
tri dni. Potem dodamo še 600 do 700 ml
vode in počasi kuhamo 5 ur. Po potrebi
dodajamo vodo. Po končanem kuhanju dobimo
približno 200 ml tekočine. Uporabljamo enako
kot druga rastlinska barvila.

M orda želite obarvati lase v čmo.
Pripravili boste prevretek iz bezgovih jagod

ali barvno kašo iz:
20 g hene za crne lase
40 g v prah zdrobljenih šišk.

Šiške naberemo v gozdu. Če nišo dovolj suhe,
jih doma še nekoliko sušimo. Zmeljemo jih z
mlinčkom za orehe. Heno in šiške zmešamo z
mlačno vodo, da nastane kaša. Nanesemo jo
na umite in suhe lase in si pomagamo s
krtačo ali glavnikom. Pazimo, da ne umažemo
tkanin, saj borno madeže težko odstranili. Barvo
pustimo na laseh približno eno uro, nato dobro
speremo. Lase sušimo na zraku.

Vsem, ki se boste odločili za novo barvno
preobleko las, želim uspešno delo. Da bi

bili zadovoljni z učinki naravnih barvil, je
potrebna redna uporaba.

Mirjana Lilić Južnič
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ZDRAVJE INLEPOTA

Zelena medicina

Z adnje čaše je vse večgovora o zeleni medicini,
alternativnem zdravljenju, naravnih zdravilih.

Tokrat vam predstavljamo eno vrsto iz kolekcije
fizio-terapevtskih storitev.

Bolečine v hrbtenici so eden najpogostejših
vzrokov, zaradi katerih Ijudje poiščejo

zdravniško pomoć. Glede pogostnosti izostanka
z dela so ti vzroki na prvem mestu in predstavljajo
približno eno petino vseh odsotnosti. Te
odstotnosti spadajo med daljše, saj trajajo
povprečno kar štiri tedne. Razmere se pri starejših
stratumih populacije rapidno poslabšujejo.
Najočitnejši in tuđi najbolj alarmanten je podatek,
da so invalidske upokojitve 2 in 3. kategorije v
Sloveniji v prvi vrsti posledica bolezni kosti in gibal
(vir podatkov - Institut za varovanje zdravja)

T o dejstvo, pa tuđi odsotnost primerne ponudbe
v ljubljanski kotlini in relativno dolgemu

čakalnemu času ter prezasedonosti formalnih
kapacitet za preventivno in kurativno terapijo
bolezni kosti in gibal, še zlasti obolenj hrbtenice,
nas je vodilo, da smo zasnovali in postavili lasten
centerzatodejavnost.

Največ bolečin v hrbtenici povzročajo napačne
obremenitve hrbtenice zaradi nepravilne drže,

enolično delo s ponavljajočimi gibi in opravili ter
nepravilno dvigovanje težkih bremen, stresne
situacije in psihične obremenitve, če se ne
poglabljamo v način življenja, saj se praviloma

Trakcijo hrbtenice - ledvene in vratne • uporabljamo za raztegnitev mišić in ligamentov ob hrbtenici ter za
razmaknitev vretenc, s cimer se zmanjša pritisk na sklepne površine, izboljša se presnova medvretenčnih
pobščic in zmanjša se bolečina.

premalo gibljemo, smo pretežki, itd. Bolezni
hrbtenice so najpogostejše pri starostni skupini
ljudi od 30. do 50. leta in marsikatero bolezen lahko
preprečimo ali vsaj omilimo, če ljudi naučimo

prepoznavanja vzrokov in nastanka bolečin in
okvar ter preventivi pred njimi.

T ežišče dejavnosti rehabilitacijskega centra
Fizio center Trzin je prav v tem.

— " — ••.̂ ^v .̂.v.W.W.̂ ^^ .̂̂ .,^^ .̂̂ v.v,v..v-..̂ ..'..v.v'-.-,,:,.,

V telovadnici, ki sprejme do osem ljudi, izvajamo skupinsko terapevtsko vadbo, in kadar je potrebno, tuđi
individualno. V telovadnici poteka organizirana šola za lajšanje bolečin v hrbtenici.
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Vcsem občankani in občanom
želimo prijclnc praznike 27.
april in 1. maj še posebej
ljst.it)), ki cemp 0 0 6D6

MengCcš, našo državnost, in
po&l.encvil. zaduženo

plačilo.
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NARAVA

Stoletja je jerebica krasila naša polja.
Kmet ji je ustvari! dom na polju. V zahvalo

mu je stotero povrnila. Bila je njegov najzvestejši
pomoćnik v boju pri zatiranju škodljivih žuželk
in plevela.

Dolgo sta živela vzajemno, skupaj sta
kmetovala in skupaj prenašala vse tegobe

slabih letin. Kar naenkrat pa jo je človek
zavrgel, ne da bi se tega sploh zavedal.
Njene koristne pomoći ne upošteva več, ni
mu več potrebna.

K lamesto nje si je izbral drugega zaveznika,
I Mtehnična in kemična sredstva. Mogoče v
tem trenutku ni sam kriv. Zasvojila ga je
tehnika in z njo hoće premagati vse ovire.
Premagati hoće naravo in od nje iztržiti več
kot mu sama daje. Vendar narave ne bo
premagal, še nikoli je ni in je tuđi sedaj ne
bo. Vsak greh, ki jo naredi nad njo, mu vrača

in to ne enkrat, ampak stokrat. V stremljenju
za čim večjim pridelovanjem hrane je človek
opustošil že ogromne površine, ki so se
spremenile v pustinjo - v ničvreden svet. To
se dogaja tuđi v novejšem času v ZDA in
Rusiji. Počasi se je začel zavedati tega početja,
a mnogo prepočasi. Strup je že veliko pokvaril,
a še ne toliko, da človek s pametjo ne bi
mogel svojega greha popraviti. Človek se je
začel zavedati, da zastruplja sam sebe, da si
koplje svoj lastni grob. Toda brezglavo rine
naprej. Tehniki se ne more več upreti, preveč
ga je zasvojila. Narava ga prepočasi uči,
prepočasi, da bi jo začel spoštovati.

J erebica je eden od najboljših kazalcev
sprememb ali poslabšanja razmer,

porušenega biološkega ravnotežja na kmetijskih
tleh, v enaki meri kot ribe za onesanžene
vode.

/ * ^ e nam bo uspelo obdržati jerebico na
Opoljedelskih tleh, bo to največji dokaz, da
okolje le še nismo tako osiromašili ali opustošili.
Jerebica se je pri nas iz nekaterih področij že
umaknila. Ponekod tuđi ni računati, da bi jo
lahko naselili nazaj. Kjer ni večje poljedelske
proizvodnje, za njo ni mesta. Na vseh večjih
poljedelskih območjih pa bo moralo njene
življenske zahteve upoštevati tuđi moderno
kmetijstvo, pa četudi za ceno nekaj plodne
zemlje, ki jo bo potrebno spremeniti v remize.
Tuđi pri uporabi agrokemičnih sredstev bo
treba upoštevati njeno prisotnost, tako da bo
čimmanj prizadeta.

Velika gospodarska in kulturna sramota
bi bila, da bi na kmetijskih tleh izgubili to

prelepo in nadvse koristno ptico.

L ovska družina Mengeš se z drugimi LD in
Lovsko zvezo Slovenije trudi, da bi se

številčno stanje jerebice povećalo. Tako smo
tuđi v LD Mengeš kupili 10 parov jerebic, ki
smo jih spustili v prostost 6.4.1996.

T renutno ocenjujemo stalež od 30 do 40
stalno živečih jerebic na polju Drnovo in

na Mengeško-Trzinskem polju.

Stem prispevkom hoćemo opozoriti predvsem
sprehajalce s psi po polju, da naj upoštevajo

predpise, kajti vsi naši hišni Ijubljenčki nimajo
prav nobene pravice biti prosto spuščeni v
naravi, kajti to je dom in pravica divjadi. Posebno
to opozorilo velja v času valjenja in kotenja,
kajti remize (polja za divjad) so deli narave, ki
jih v tem času ne motimo tuđi s sprehodom
(tuđi brez psa!!).

L ovci smo jerebico zaščitili že pred 20 leti,
upamo, da bo naš apel uslišan,

za LD Mengeš:

Jože Vahtar

&

RAČUNALNIŠKO
IZOBRAŽEVALNI
CENTEREZEEHD

Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale
ZAČETNI TEČAJ (25 ur):
DOS, WINDOWS,
WORD FOR WINDOWS
EXCEL (20 ur)
AUTOCAD, CORELDRAVV, TANGO...
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OBVESTILA

AS Domžale
Servis in trgovina d.o.o. Ljubljanska c.1, Domžale

Tehnični pregledi
OBVESTILO

Obveščamo lastnike kmetijskih traktorjev in traktorskih priklopnikov, da bodo
tehnični pregledi teh vozil po naslednjem razporedu:

-v petek, 3. maja 1996 od 8.00 do 12.00 in od 13.30 do 18.00 ure v Moravčah pri

Kmetijsko-gozdarski zadrugi

-v soboto, 4. maja 1996 od 8.00 do 12.00 ure v študi pri "Matijevcu"

-v ponedeljek, 6. maja 1996 od 8.00 do 12.00 ure v Moravčah pri Kmetijsko-gozdarski

zadrugi

-v ponedeljek, 6. maja 1996 od 13.30 do 18.00 ure na Trojanah pred trgovino "Atrans"

-v torek, 7. maja 1996 od 8.00 do 12.00 ure v Blagovici pred pisarno Krajevne

skupnosti

-v torek, 7. maja 1996 od 13.30 do 18.00 ure v Krašnji pred pišamo Krajevne skupnosti

-v sredo, 8. maja 1996 od 8.00 do 12.00 in od 13.30 do 18.00 ure v Lukovici v
prostorih sejne sobe

-v četrtek, 9. maja 1996 od 8.00 do 12.00 in od 13.30 do 18.00 ure v Dobu pred
trgovino Napredek

-v petek, 10. maja 1996 od 8.00 do 12.00 in od 13.30 do 18.00 ure v Radomljah
pred Kulturnim domom

-V SOBOTO, 11. MAJA 1996 OD 8.00 DO 12.00 URE V MENGŠU
V JAMI SCT TOPOLE

•v ponedeljek, 13. maja 1996 od 8.00 do 12.00 ure v Trzinu v prostorih
Krajevne skupnosti

Lastnike traktorjev in traktorskih priklopnikov OPOZARJAMO, naj na tehnični
pregled pripeljejo usposobljena vozila, zlasti naj pregledajo kretni mehanizem,
svetlobna telesa in zavore, s seboj pa naj imajo obvezno opremo: prvo pomoč
in varnostni trikotnik.

Na tehnični pregled prinesite s seboj prometno dovoljenje in zavarovalno polico
iz preteklega zavarovalnega obdobja, če je vozilo že evidentirano, sicer pa
osnovne dokumente vozila (račun, carinsko deklaracijo in pogodbo).

Lastnike traktorjev in traktorskih priklopnikov seznanjamo, da morajo NOVA
VOZILA evidentirati pri Oddelku za upravne notranje zadeve Upravne enote
Domžale v 30. dneh od dneva opravljenega tehničnega pregleda.

S seboj OBVEZNO prinesite dokumente, ki so potrebni za tehnični
pregled in osebno izkaznico lastnika vozila.

11. in 12. maja ob 18. uri
SMRTONOSNI

PORAZ

AKCIJA - Van Damme

ob 20.00 uri

VROČINA (HEAT)
GANGSTERSKA DRAMA - Al

Pacino, Robert De Niro

18. in 19. maja ob 18.00 uri
in ob 20.00 uri

ZMEDA NA
POŠTNEM VUKU

AKCIJSKA KOMEDIJA

Wesley Snpes, Wody Harrelson

25. in 26. maja ob 18.00
uri

PUJSEK
KOMEDIJA

ob 20.00 uri
ZLOMLJENA

PUŠČICA
AKCIJA - John Travolta Christian

Slater
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FIZIO CENTER TRZIN

terapevtske storitve * fango - blatne obloge * podvodna masaža
biserna kopel * kombisavna * šola za hrbtenico

Hrastovec 10, IOC Trzin, 1234 Mengeš, tel.: 061/721-386

713-660
/2"£ RACUNALNISKOIZOBRAZEVALNI
I I I P CENTER
V i ^ • Ljubljanska 80 (SPB1), DomžalG '

ZAČETNI TEČAJ (25 ur):
DOS, WIND0WS, \/VORD FOR WINDOWS
EXCEL (20 ur)

liUTOCAD, CORELDRAVV, TANGO... :

SPSS
SOCIALDEMOKRATSKA
STRANKA SLOVENIJE

Volivke in volilci vabilo
in prosimo za podporo za

uveljavitev poštenih
volitev: zastopanost vseh
delov Slovenije, volitev

ljudi, zastopanost
Slovencev po svetu in za

možnost odpoklica
poslanca.

Od 24. aprila do 21 junija
na Upravni enoti V

Domžalah.

OO SDS Men^es

FILC d.d.
Slovenska 40, Mengeš
tel.: 737 222

Zaposli KV in NKV delavce.
Informacije vsak delovni dan
med 8. in 14. uro v tajništvu

podjetja.

Po poteh

PERUJA
se borno popeijaii v

soboto

11. 5. 1996 ob 20. uri z

dr. Majdo Mazovec
V prostorih sole

Ml AMIGO na Slovenski
28 v Mengšu.
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OBVESTILA

Voščilo

Tuđi letos bomo proslavili mednarodni praznik dela 1. maj. Vse
občanke in občane Občine Mengeš vabimo, da se udeležijo
tradicionalnega praznovanja na Gobavici, ki se bo začelo

predvečer praznika, 30. aprila ob 20.00 uri s prireditvijo ob
krešu pod Mengeško kočo.

VSEM OBČANKAM IN OBČANOM ČESTITAM OB 1. MAJ-u
IN ŽELIM VELIKO DELOVNIH IN OSEBNIH USPEHOV.

župan Janez Per

Evharistični križ bomo ponovno postavili

Na pobudostarejših Mengšanovje izvršni
odbor Kulturnega društva Franca Jelovška

Mengeš v sodelovanju z Muzejem Mengeš in
Župniščem Mengeš imenoval organizacijski odbor
za postavitev evharističnega križa Pri angelčku na
Gobavici.

M engšani so leta 1935 v spomin na 1900 let
odrešenja in na evharistični kongres v

Ljubljani postavili visok in lepo izdelan križa na
skalnem robu Pri angelčku na Gobavici. Križ so
izdelali pri Bognarju v Pristavi, les zanj pa so dali
Hrastarjevi. Križ je bil obrnjen proti jugu in ponoći
razsvetljen. Leta 1952 je bil podrt.

I zpolnili bomo staro željo Mengšanov in križ
ponovno postavili. Ob tej priložnosti se

obraćamo na vse, ki imajo fotografije nekdanjega
križa ali ćelo nacrte ali da karkoli vedo o dogodkih
povezanih s križem, da jih v pisni obliki posredujejo
Muzeju Mengeš, Trdinovtrg 10,1234 Mengeš.
Prosimo Vas tuđi, da finančna sredstva za kritje

stroškov nakažete na žiro račun številka: 50120-
620-149 05-1301110-46183 s pripisom ZA KRIŽ.

Predsednik organizacijskega odbora:
Janez Škrlep

Anonimni alkoholiki, vas
zanimajo naše izkušnje?

Pokličite nas:
061/451 022
061/301883
061/714238

061/1321096

Ali nam pišite
AA-61116-p.p. 12
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OBVESTILA IN MEMORIAM

Spoštovani!
Geberalna skupščina UNESCO je na svojem jesenskem zasedanju
lansko leto sprejela resolucijo, s katero je 23. april razglasila za
"mednarodni dan knjige in avtorskih pravic". Letos bo potekal pod
geslom PODARIMO BLIŽNJEMU KNJIGO.

Tem aktivnostim se želi pridružiti tuđi Knjižnica Komžale. Oblikujemo
nacrt dejavnosti tega dne.

Ena od zamisli je tuđi "bukvama" pred našo Knjižnico. Da bi zamisel
lahko izpeljali, Vas prosim, da objavite naslednji poziv:

KNJIŽNICA DOMŽALE BO NA MEDNARODNI DAN KNJIGE,
23. APRILA 1996, ORGANIZIRALA "KNJIŽNI SEJEM" POD GESLOM
PODARIMO BLIŽNJEMU KNJIGO.
SEJEM BO POTEKAL VES DAN PRED KNJIŽNICO, KDORKOLI
ŽELI KNJIGO ODDATI, PODARITI, ZAMENJATI ALI TUĐI KUPITI,
NAJ SE PRIJAVI NA TEL: 721-204.
VESELIMO SE VAŠEGA SODELOVANJA.

KNJIŽNIČARU

Ljubljanska banka
Nova Ljubljanska banka, d.d.,
Ljubljana
Podružnica K a m n i k

Si želite zagotoviti varno prihodnost in finančno neodvisnost?

Z RENTNIM VARČEVANJEM pri NLB, d.d., Podružnica Kamnik si zagotovite:
- dodatno pokojnino
- pomoč otrokom ali vnukom med studijem
• uresničitev velikih in za sedaj še neuresničenih želja

Tuđi z majhnimi mesečnimi vplačili si zagotovite varno prihodnost.

Oglasite se v naših poslovalnicah v Kamniku na Glavnem trgu 10 in na
Bakovniku, Ljubljanska 14.

Poslovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek: 8.00 do 11.00 ure in od
14.00 do 17.00 ure

sreda od 8.00 do 11.00 ure in od 15.00 do 18.00 ure

Za osnovne informacije pokHčjte na številki: (061) 817 138 in 817 484.
Čakamo Vas.

Nova Ljubljanska banka - pravi naslov za denarne zadeve

fyjL#fa

Mnogo prezgodaj nas je
zapustil dragi mož, oče, dedi
in tast KAREL JEREBIC iz
Mengša

Vsem sorodnikom, prijateljem,
sosedom in znancem se
iskreno zahvaljujemo za številno
spremstvo na njegovi zadnji
poti, za darovano cvetje in
svece ter izrečena pisna in
ustna sožalja.

Hvala g. Zevniku za poslovilne
besede, pevcem in g. Stoparju
za Tišino,

Vsi njegovi

M. mmš&m



IN MEMORIAM
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29. marca 1996 se je od nas

poslovil ANTON BURGAR
Vsem sorodnikom, sosedom

in znancem se zahvaljujemo

za izražena sožalja, podarjeno

cvetje, svece in prispevke za

maše, ter spremstvo na zadnji

poti. Zahvaljujemo se dr,

Gabr i je l i Kovač-Mohar,

patronažni sestri Ivi, medicinski

sestri Vandi za vso pomoč.

Zahvaljujemo se tuđi Janezu

Zibelniku in Angelci Kržan za

poslovilna govora, ter g. Kerinu

za opravljeno pogrebno

slovesnost, Mengeškemu

zvonu, ter vsem praporščakorn.

Vsem skupaj še enkrat iskrena

hvala.

Vsi njegovi

Na pragu 86. rojstnega dne
je prenehalo biti dobro srce
naše ljube mame, babice in
prababice, sestre, tete, svakinje
intaščeALOJZUEDOUNŠEK,
roj. Jutersek. Od nje smo se
poslovili 15. marca 1996 na
pokopališči v Mengšu.
Hvala vsem, ki ste nam v
najtežjih trenutkih stali ob strani,
izrekli sožalje, darovali cvetje,
svece in v druge namene ter
jo v tako velikem številu
pospremili na njeni zadnji poti.
Hvala vsem, ki se pokojne
mame spominjate v molitvi.

Rekviem za Dollnskovo
Tišina in mir.

Odnesli sojov (Meto življenja.
Čemu 2asMjati vprašanja?

Odslej je njeno bivališČB poćitek in njena obleka luč.
Za vedno,

Tišina in mir.
Kaj vemo mi?

Moj Bog, Gospod zgodovine,

V Tvojih rokah $o kl/uči življenja in smrti.
Ne da bi nas vprašal,

si našo drago mamo vzei k sebi v sveto bmlišče
in mi zapremo oči, sklonimo glavo...

Ti veš!!
Tišina in mir.

Boja je konec.
Zanjo je konec solza, trepeta, bdečine.

Na rmminem čelu bo vekomaj sijab sonce
in neuničljiv mir bo dokonim zavaroval njene meje.

Tišina in mir.
In mi?

Zapustila nas je skrbna mati, babica in prababica;
dobra žena, ki smo jo ljubili.

Za njo ostaja globoka sled m neizmmo bogastvo
spornim/.

Njena zemeljska pot se je končak
Nadaljevabjo mora vsak bmed nas, ki smo M "njerf!

To je namreč bila tuđi njena želja.
Tišina In mir

Njeni: sinovi Martin, Slavko in
Vinko, hcere Anica, Ivanka,
Silva in Majda, vnuki in
pravnuki ter drugo sorodstvo

$a4v4Ć<i

Ob smrti'očeta, tasta in ata

JANEZA LEMUTA se iskreno

zahvaljujemo vsem sorodnikom,

sosedom, prijateljem in

znancem, za izražena sožalja,

podarjeno cvetje in svece in

vsem, ki ste ga pospremili na

zadnji poti.

Posebno se zahvaljujemo

strežnemu in zdravstvenemu

osebju Doma počitka Mengeš,

osebju UKC Ljubljan, gospodu

župniku Mateju Zevniku za lepo

opravljen pogrebni obred in

pevcem zbora Mengeški zvon.

Vsi njegovi!

3-3



IN MEMORIAM PREDSTAVLJA SE VAM
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Pomlad na vrt bo naš prišla
in Čakala, da priđeš ti.
Sedla bo na rožna tla
in jokala, ker tebe ni,

ostale so pridnih rok sledi
in spoznanje kruto, da te

veČ ni.

8. maja mineva eno leto kar
nas je zapustil naš dragi očka
Branko Luzar
Vsi, ki smo ti bili najdražji te
zelo pogrešamo, obenem pa
se zahvaljujemo vsem, ki
obiskujejo njegov prezgodnji
grob in mu prinašajo cvetje
in svece ter ga še nišo
pozabili.

Njegova Mateja in Rok

Majda in Roman Brate

Nova pridobitev na
področju osnovne
živilske preskrbe na
Slovenski cesti 18 v
Mengšu

Zasebnika Magda in Roman Brate sta v prostorih
st. pos. objekta "LAGOJA" na Slovenski cesti
18 odprla Minimarket "MARO". V njuni trgovini
bo poslej v osrednjem delu Mengša mogoče
kupiti dnevno sveže meso in mesne izdelke
ter ostale živilske proizvode za dnevno rabo v
gospodinjstvu.

Občina Mengeš

34 fflM^M



POLITIČNE STRANKE

LDS

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE

Izvršni odbor in svetniška
skupina LDS Mengeš o
občinskem proračunu za
leto 1996

O bčinski svet Občine Mengeš je v prvi
polovici aprila sprejel najbolj odgovorno

odločitev v letošnjem letu, sprejel je občinski
proračun za leto 1996. V Izvršnem odboru in
svetniški skupini LDS Mengeš smo ocenili
vključitev naših predlogov v proračun in ga
primerjali z lanskim.

M enimo, da je letošnja razdelitev denarja
davkoplačevalcev pravičnejša.

Racionalnejša je razdelitev na področjih, katera
ureja lokalna samouprava, česar ne moremo
trditi o zadolževanju za nepotrebne investicije,
ki ostajajo v proračunu še iz časa krajevne
skupnosti. Seveda imamo tuđi kritične pripombe
na posamezne postavke. Mislimo, da so
nekatere previsoke, druge pa prenizke. Iz
osnutka predloga proračuna je bilo razvidno,
da je župan upošteval dobršen del naših
predlogov, katere smo mu poslali v začetku
leta. Predlogi so bili usklajeni s programom
stranke za letošnje leto. Program smo predstavili
v januarski številki Mengšana. V postopku
sprejemanja proračuna smo ob podpori većine
članov Občinskega sveta uspeli vključiti nekatere
predloge v skladu z našim programom.
Zadovoljni smo s sprejemom našega
amandmaja, s katerim je Občinski svet zagotovil,
da se bodo za 3,700.000 SIT povećala sredstva
za delovanje kulturnih in športnih društev ter
za raziskovalno dejavnost. Svetniki so podprli
tuđi naša predloga, da se posebna sredstva v
visini 1,000.000 SIT namenijo za obnovo in
razširitev otroških igrišč ter povišanje postavke
za gasilsko dejavnost. S povišanjem omenjenih
postavk smo zmanjšali sredstva za sanacijo
upravne stavbe Občine Mengeš in stroške
občinske uprave, nekoliko pa tuđi sredstva za

zeleniće in promocijo Občine, za kar je letos
v primerjavi z lanskim letom namenjen zadovoljiv
znesek.

Vprvi obravnavi proračuna smo na področju
komunale in infrastrukture uspeli vključiti

namenska sredstva za ureditev parkirišč ob
Levčevi in Slamnikarski ulici v visini 1,000.000
SIT. V drugi obravnavi smo predlagali, da se
omenjena sredstva povišajo za 2,300.000 SIT,
saj smo menili, da je to povećanje potrebno
vsaj za izdelavo projektne dokumentacije, ki
jo že pripravlja občinska uprava. Na žalost sta
nas pri tem predlogu podprla samo članica in
član Občinskega sveta z liste Kršćanskih
demokratov, većina svetnikov pa je očitno
menila, da je pomembnejše obnavljanje občinske
upravne zgradbe.

Vstranki LDS in v svetniški skupini ne
podpiramo postavke, ki namenja sredstva

za obnovo občinske upravne stavbe in njene
okolice. Že v lanskem letu je bilo v ta objekt
vloženo veliko proračunskega denarja, poleg
tega pa smo mnenja, da ni gospodarno vlagati
v objekt, ki je v denacionalizacijskem postopku
saj za to stavbo še ne vemo, ali bo Občina
njen lastnik ali ne.

Pri načrtovani porabi proračuna za materialne
stroške predlagatelj ni upošteval sklepa

Občinskega sveta (5. izredna seja z dne
13.3.1996), ki je opredeljeval izračun sredstev
in nakazovanje dvanajstin za materialne stroške
Osnovne sole Mengeš po dosedanjih merilih,
dokler pristojno ministrstvo ne izdela novih in
uveljavi financiranje v skladu z novim Zakonom
o organiziranju in financiranju vzgoje in
izobraževanja. Tako občinska uprava prevzema
odgovornost za nemoteno finančno poslovanje
sole v letošnjem letu.

Kot smo omenili že na začetku, proračun
generalno omogoča delovanje občinske

samouprave, vendar le kot osnovo za uspešno
uresničevanje nalog, za katere je Občina

ustanovljena. Župana in občinsko upravo sedaj
caka realizacija proračuna, seveda v sprejeti
obliki s čim manjšimi odstopanji.
Na to opozarjamo zaradi slabih izkušenj iz
lanskega leta, ko je bila realizacija nizka in
nedosledna, kot je bilo razvidno iz rebalansa
proračuna in zaključnega računa.

M nenje svetniške skupine LDS je, da je bil
letošnji postopek sprejemanja proračuna

bolj demokratičen in konstruktiven kot lani,
k l jub nespre jetemu p r o r a č u n s k e m u
memorandumu ter neupoštevanju nekaterih
sklepov Občinskega sveta. Konstruktivnost se
je pokazala pri obravnavah in glasovanju o
sklepih in amandmajih, saj so vse stranke
pokazale voljo po medsebojnem usklajevanju
in popuščanju pri sicer različnih interesih.

/O in svetniška skupina LDS Mengeš
Občine Domiale.

SKD prireja | | j | |

SKD prireja občni zbor v petek,

10. maja 1996, ob 20. uri v

prostorih podjetja Ml AMIGO. Ob

tej priložnosti bodo počastili 5.

obletnico obstoja OO SKD v

Mengšu.

SKD

MM5Š&M *5



NAPREDIK
D O M Z A L E

NOVO V IHAPREDROVIH TRGOVINAH
Market Rasica

• odprt tuđi ob nedeljah od 7.30 do 11.30
• bogato založen z već tisoč vrstami živilskega blaga

• akcijske cene

Zarja - mini blagovnica
Prilagodili smo ponudbo vašim željam:

•lepa izbira posteljnega perila in prešitih odej
•uvoženo blago po nizkih cenah

•pestra ponudba spodnjega perila za vso družino
•spomladanska in poletna oblačila

-ženski kostim že za 15.500 Sit
• vrtne garniture iz uvoza po akcijskih cenah

- stol 850 Sit - miza 2.920 SIT - klop PVC 3.000 SIT - ležalnik 5.570 SIT

Prodajalna Ugodne prodaje, Jelovškova 9, pri marketu Emona
odprta vsak delovni dan, tuđi ob sobotah od 7.30 do 22. ure

na majhnem prostoru velika izbira, hitra postrežba in prijazne trgovke.

NAPREDER, D®MB® IME KUB "EBiaOTSa

KOVINOTEHNA

PE OPREMA Mengeš
Kolodvorska 2

Tel.: 061/737-006
Fax: 061/737-278

PE TEHNIKA Mengeš
Slovenska 73

Tel.: 061/737-147

Podjetnikom, obrtnikom,

zasebnikom, kmetom in ostalim

občanom voščimo ob prazniku

dela še veliko delovnih uspehov.

Podjetniško združenje Mengeš

FRIZERSKI STUDIO

DARINKA VRHOVNIK
Slovenska 2 4 , Mengeš, tel. : 738 939

Del. čas: od pon. do pet. od 8 . - 1 9 . ure,
sreda od 11. - 19. ure, sobota od 7. - 12. ure

Posebna ugodnost!
Vsak torek v mes«cu 10% popusta pri trajni ondulaciji.

Se priporočamo


